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Övriga deltagare:  
 
§§ 102-135:  Eva Öhbom Ekdahl (kommunfullmäktiges ordförande),Victor Kilén, Sara Lauri, 
Louise Hult, Vilde Rundfloen, Mathias Forsberg, Annika Rainer, Heléne Hill, Henrik Ahl, 
Poa Hellqvist, Emelie Bjurå, Amanda Strange, Mohammad Manouchehr och Astrid 
Andersson. 
 
§§ 102-124: Helena Ekwall.  
§§ 102-130: Ann-Christin Rudström och Susanne Werlinder. 
§§ 102-107: Sandra Tiidus. 
§§ 102-127: Åse Linnerbäck. 
§§ 102-105: Anna-Carin Mattsson. 
§§ 102-131: Renée Klarberg. 
§§ 102-119 Markus Ekbom.  
 
- - - - - 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat, avseende §§ 128-131. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 5 maj 2025 
Anslaget sätts upp 6 maj 2025 
Anslaget tas ned 28 maj 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 5 maj 2025 
Anslaget sätts upp 8 maj 2025 
Anslaget tas ned 30 maj 2025 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 

Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§  102  

Val av justerare 

Beslut 
Johanna Kvist (S) väljs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 

 

- - - - - 
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§  103  

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar utsända anmälningar till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
 

Anmälningar KS, 2025-05-05 

 Ärende Åtgärd/ansvar 

1.  Information: Säkerhetsprövning av 
krisledningsnämndens ledamöter  
Dnr: KFKS-2025-00519 

Säkerhetsskyddschef 

2.  Protokoll från 
KSVU 2025-04-29 
KSAU 2025-04-29 
KSTU 2025-04-23 
KSSU 2025-04-22 

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutar att notera de utsända anmälningarna till protokollet.  

- - - - - 
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§  104 KFKS-2025-00001 

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar anmälda delegationsbeslut till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Delegationsbeslut, KS 2025-05-05 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tillförordnande av stadsdirektör 

under vecka 16 2025 
KFKS-2025-00419 

Stadsdirektör 2025-04-07 

2.  Informationshanteringsplan för 
hantering av kunds dokumentation 
inom Natt och larmpatrullen, 
välfärd samhällsservice 2025. 
KFKS-2025-00466 

Affärsområdeschef 2025-04-07 

3.  Arrendeavtal med Björknäs 
trädgård för en förrådsbyggnad 
inom Björknäs 16:1 
KFKS-2025-00358 

Gruppchef, 
Fastighetsenheten 

2025-04-04 

4.  Informationshanteringsplan för 
hantering av kunds dokumentation 
inom omsorg och assistans, välfärd 
samhällsservice 2025. 
KFKS-2025-00472 

Affärsområdeschef 2025-04-08 

5.  Upphandling av 
ärendehanteringssystem för miljö- 
och livsmedelstillsynen 
KFKS 2025–316 

Klimat och 
miljödirektör  

2025-03-31 

6.  Personuppgiftsincident 2025-04-04 
KFKS-2025-00457 

Enhetschef 
Juridik- och 
kanslistaben 

2025-04-11 

7.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 
behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier februari 2025 
KFKS-2025-00487 

Respektive rektor 2025-02 



 
11 (84) 

 2025-05-05 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

8.  Återrapportering av 
delegationsbeslut kränkande 
behandling, trakasserier och 
sexuella trakasserier mars 2025 
KFKS-2025-00488 

Respektive rektor 2025-03 

9.  Beslut om kommunal borgen för 
Nacka Energi AB:s lån hos 
Kommuninvest i Sverige AB, 
utbetalningsdag 2025-04-30 
KFKS 2025-00493 

Bitr ekonomi och 
finansdirektör samt 
finanschef 

2025-04-11 

10.  Avtal om nyttjanderätt för 
antenninstallation på skorsten inom 
fastigheten Tattby 38:1 
KFKS-2025-00443 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2025-04-15 

11.  Avtal om arrende för Olof Knaaps 
båtklubb på fastigheten Bo 1:608 
KFKS 2024-01173 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2024-12-04 
 

12. Avtal om vägrätt busskörfält 
Del av fastigheten Björknäs 1:1 
(avtal med Trafikverket) 
KFKS-2025-00415 

Gruppchef, 
fastighetsenheten 

2025-04-22 
 

13. Uppdaterad kommungemensam 
informationshanteringsplan för 
inköpsprocessen  
KFKS 2025-00432 

Enhetschef,  
Juridik- och 
kanslistaben 

2025-04-02 

14. Anstånd för betalning av faktura 
KFKS 2025-00523 

Bitr. enhetschef 
Redovisningsenheten 

2025-04-24 

15. Avskrivning av oreglerade 
fordringar 
KFKS 2025-00525 

Ekonomi- och 
finansdirektör  

2025-04-24 

16.  Uppdaterad 
informationshanteringsplan för 
anläggningsenheten 
KFKS 2025-00511 

Enhetschef, 
Anläggningsenheten 

2025-04-25 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutar att notera de anmälda delegationsbesluten till protokollet.  

- - - - - 
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§  105 KFKS-2018-00017 

Reviderat genomförandebeslut avseende budget och 
tilläggsavtal till exploateringsavtal för 
stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg Jarlabergsvägen, 
fastighet Sicklaön 367:5 med flera, Västra Sicklaön  
Beslut om utökad budget för genomförandet, tilläggsavtal till exploateringsavtal och godkännande av 
säkerhet. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut:  

1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beviljar budget för 
stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg Jarlabergsvägen med -1,9 miljoner kronor netto för 
år 2028 och framåt. Detta fördelat på 0,1 miljoner kronor i investeringsinkomster 
och 2 miljoner kronor i investeringsutgift. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande: 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingå tillägg till exploateringsavtal för Jarlabergsvägen, 
fastigheten Sicklaön 367:5 m.fl. Jarlaberg med Ekonomisk förening nummer 37 i 
Nacka och Bostadsrättsföreningen Torgstråket, enligt bilaga 1 till 
exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2025. 

3. Kommunstyrelsen godkänner av Einar Mattsson Projekt AB utställd borgen, enligt 
bilaga 4 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2025. 

4. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Jarlabergsvägen med 35,1 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram 
för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka/Nacka stad för år 2025–2027. Detta fördelat 
på 1,6 miljoner kronor i investeringsinkomster och -36,7 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. Beslutet är villkorat av att kommunfullmäktige beslutar att 
bevilja budget enligt punkt 1 ovan.  

5. Kommunstyrelsen konstaterar att det ursprungliga exploateringsavtalet stadgar att 
”en förutsättning för Exploatören att bygga ut sin kvartersmark är att utbyggnaden 
av Jarlabergsvägen är genomförd” och att kommunen och Exploatören ska 
samordna sina entreprenadarbeten så att de inte krockar utan underlättar 
genomförbarheten. Det är ytterst angeläget att kommande arbeten planeras så att 
busstrafiken till Jarlaberg kan fortsätta. Om Exploatören i närtid behöver åtkomst 
till sin kvartersmark som idag är upplåten för reglerplatser för busstrafiken, bör 



 
13 (84) 

 2025-05-05 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

man undersöka möjligheten att tillfälligt skapa nytt utrymme för reglerplatser på 
angränsande markytor som sen ska återställas.  

6. Kommunstyrelsen beslutar att den timglasformade busshållplatsen på 
Skönviksvägen rivs och ersätts av vanliga busshållplatser på vardera sidan av vägen 
om det fortfarande finns behov av busshållplatser där. 

Sammanfattning av ärendet 
Förslag till reviderat genomförandebeslut behandlades vid kommunstyrelsens sammanträde 
den 16 december 2024. Kommunstyrelsen återremitterade ärendet med följande 
motivering:  

Kommunstyrelsen återremitterar ärendet för att se över alternativa lösningar för 
busstrafiken i Jarlaberg med ambition att den fortfarande ska gå in i Jarlaberg under 
ombyggnadstiden och inte bara på Skönviksvägen. I översynen ingår också att se över när 
de planerade vägombyggnaderna behöver utföras. 

Med anledningen av kommunstyrelsens återremiss har utförande av den kommande 
gatuentreprenaden setts över utifrån förutsättningen att bussen fortsatt trafikerar 
Jarlabergsvägen. I ärendet beskrivs hur bussen kommer trafikera Jarlabergsvägen under 
byggnationen samt konsekvenser för gatuentreprenaden med en bibehållen buss i området. 

Ärendet rör reviderat genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Jarlaberg 
Jarlabergsvägen och innefattar beslut om utökad budget samt tilläggsavtal till 
exploateringsavtal och godkännande av säkerhet. Besluten är nödvändiga för 
genomförande av den detaljplan som kommunfullmäktige tidigare har fattat beslut om att 
anta och som har vunnit laga kraft 2020. Stadsbyggnadsprojektet syftar till att möjliggöra 
för en komplettering av Jarlabergs centrala område med nya bostäder och handel samt 
bygga om del av Jarlabergsvägen. Exploatören är markägare till del av projektområdet, 
fastigheten Sicklaön 367:5, resterande del ägs av kommunen. 

På grund av att fastigheten Sicklaön 367:5 har överlåtits föreslås kommunen ingå 
tilläggsavtal till exploateringsavtal med Ekonomisk förening Nummer 37 i Nacka och 
Bostadsrättsföreningen Torgstråket vilket reglerar att exploateringsavtalet överlåts till 
Bostadsrättsföreningen Torgstråket såsom ny part. Kommunen föreslås godkänna av Einar 
Mattsson Projekt AB utställd borgen.  

Kommunfullmäktige har 2022 fattat genomförandebeslut och tilldelat 
stadsbyggnadsprojektet budget för genomförande. På grund av rådande marknadsläge har 
inte den tidigare exploatören startat genomförandet.  

Kommunen har gjort en översyn av kalkyl för genomförandet. Utökad budget föreslås 
tilldelas för stadsbyggnadsprojektet från budgetramen för stadsbyggnadsprojekt för år 
2025–2027, samt beviljas för år 2028 och framåt, med totalt -37 miljoner kronor netto. 
Detta fördelat på 1,7 miljoner kronor i investeringsinkomster och 38,7 miljoner kronor i 
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investeringsutgifter. Budgetbeslutet avser utökade medel för kraftigt stigande priser för 
varor och tjänster i byggbranschen med anledning av världsmarknaden, ökade kostnader 
med anledning av uppdatering till gällande AMA-regler, ökade kostnader med anledning av 
kompletterande projektering gjord hösten 2021, kostnadsutveckling under utbyggnadstiden 
och ökade kostnader för administration, projektledning och arbete med proaktiv 
bygglovsprocess.  

Det är i dagsläget osäkert när byggstart på kvartersmark kommer att ske. Upphandlingen av 
kommunens entreprenad föreslås fortskrida för att därefter kunna starta gatuentreprenaden 
efter att arbetena på Lokomobilvägen och Jarlabergsvägen inom stadsbyggnadsprojektet 
Enspännarvägen är färdigställda. 

Intäkter från ledningsägare kommer att erhållas men eftersom avtal saknas ingår inte 
intäkter från ledningsägare i föreslagen utökad budget.  

Stadsbyggnadsprojektets totala projektkalkyl genererar ett netto om cirka -30,2 miljoner 
kronor inklusive markintäkter om 34 miljoner kronor och exploateringsersättning om 11,7 
miljoner kronor som är i enlighet med kommunens riktlinjer för exploateringsavtal i 
Program för markanvändning. Inklusive medfinansiering av tunnelbanan om cirka 5,5 
miljoner kronor erhåller kommunen ett netto om cirka -24,7 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2025  
Bilaga 1 Tilläggsavtal till exploateringsavtal jämte underbilaga 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 
Bilaga 3 Moderbolagsborgen ALM Euqity AB 
Bilaga 4 Borgen Einar Mattsson Projekt AB 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget, med följande tillägg:  

”5.Kommunstyrelsen konstaterar att det ursprungliga exploateringsavtalet stadgar att ”en 
förutsättning för Exploatören att bygga ut sin kvartersmark är att utbyggnaden av 
Jarlabergsvägen är genomförd” och att kommunen och Exploatören ska samordna sina 
entreprenadarbeten så att de inte krockar utan underlättar genomförbarheten. Det är ytterst 
angeläget att kommande arbeten planeras så att busstrafiken till Jarlaberg kan fortsätta. Om 
Exploatören i närtid behöver åtkomst till sin kvartersmark som idag är upplåten för 
reglerplatser för busstrafiken, bör man undersöka möjligheten att tillfälligt skapa nytt 
utrymme för reglerplatser på angränsande markytor som sen ska återställas.  

6.Kommunstyrelsen beslutar att den timglasformade busshållplatsen på Skönviksvägen rivs 
och ersätts av vanliga busshållplatser på vardera sidan av vägen om det fortfarande finns 
behov av busshållplatser där.” 
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I ovanstående yrkande instämde Johan Krogh (C), Karin Teljstedt (KD), Tomas Ottosson 
(V), Desha Svenneborg (MP), Henrik Unosson (S) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna:  
Vi arbetar målmedvetet för att framkomligheten i och till Jarlaberg ska vara god. Den 
återremiss vi beslutade om i december har nu resulterat i att man arbetat om förslagen så 
att man inte behöver flytta ut busshållplatsen till Skönviksvägen i tre år. Nu måste 
kommande arbeten både i vägen och de nya bostäderna planeras så att busstrafiken kan 
komma fram. 
 
Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna välkomnar förslaget till reviderat genomförandebeslut avseende 
stadsbyggnadsprojektet Jarlaberg liksom föreslaget tillägg. 
Vi stödjer alltså att kommunen när det gäller utbyggnaden av Jarlabergsvägen  och 
exploatören när det gäller byggandet på den sk Tempotomten ska samordna sina 
entreprenadarbeten så att de inte krockar utan underlättar genomförbarheten. Det är ytterst 
angeläget att kommande arbeten planeras så att busstrafiken till Jarlaberg kan fortsätta. Om 
exploatören i närtid behöver åtkomst till sin kvartersmark som idag är upplåten för 
reglerplats för busstrafiken, bör man undersöka möjligheten att tillfälligt skapa nytt 
utrymme för reglerplats på angränsande markytor som sen ska återställas. Vidare är det bra 
att besluta att den timglasformade busshållplatsen på Skönviksvägen rivs och ersätts av 
vanliga busshållplatser på vardera sidan av vägen om det fortfarande finns behov av 
busshållplatser där. 
Dock noterar vi att tiden för inflyttning till nya lägenheter och lokaler nu skjuts fram 
ytterligare. Närservicen i form av bland annat en livsmedelsaffär försvann 2019 och det kan 
dröja till kanske 2028 innan nya verksamheter kan öppna i området.  Det betyder i så fall 
att Jarlabergsborna kommer att ha varit utan närservice i omkring 9 år. Det är också viktigt 
att understryka att säkra skolvägar är av särskilt stor betydelse i det här projektet. 
Jarlabergsskolan, fotbollsplanen och lekparken ligger mycket nära byggarbetsplatserna 
vilket ställer stora krav på säkerhet för alla som vistas i området. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan tycker att det är bra att man nu försöker säkerställa att busstrafiken ska kunna 
fortsätta på ett fungerande sätt i Jarlaberg. Exploateringen i hela Nacka innebär stora 
påfrestningar för trafiken, inte minst kollektivtrafik resenärer drabbas hårt av omlagda 
bussrutter, avstängda vägar och svårigheter att ta sig fram. Det är bra att man nu försöker 
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åtgärda de problemen i detta område, även om det även fortsättningsvis kommer vara 
störningar så kan nu många jarlabergsbor fortsatt använda kollektiva trafikslag. Även bra 
att den timglasformade avsmalningen av Skönviksvägen tas bort, med facit i hand så hade 
det varit bättre att stoppa den i ett tidigare skede då den byggdes efter att kommunstyrelsen 
varit tydliga med att de ville se om det gick att hitta andra lösningar för busstrafiken, vilket 
man nu också alltså gjort. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Svaret på kommunstyrelsens återremiss av ärendet uppger att en viss busstrafik fortsatt ska 
gå in till Jarlaberg – men hur omfattande den trafiken kommer bli framgår inte. Ett hinder 
som nämnds i svaret är den byggtrafik som är att vänta. När exploateringen av fastigheten 
kommer starta är inte heller helt klart i dagsläget, vilket gör hela projektets förutsättningar 
oklara. Det är trots detta positivt att Nacka kommun ska göra sin del av iordningställandet 
av gatumarken när arbetena för Enspännarvägen är klart, eftersom det kommer bidra till att 
underlätta för de boende som får nöja sig med det minskade antalet bussturer under 
byggnationstiden 

- - - - - 



 
17 (84) 

 2025-05-05 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  106 KFKS-2022-00722 

Förnyat markgenomförandeavtal för 
stadsbyggnadsprojekt Volten 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget 
markgenomförandeavtal med Nacka Volten AB för del av Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83 
inom stadsbyggnadsprojekt Volten, enligt bilaga 1 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse 
daterad den 31 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplan och genomförandebeslut avseende stadsbyggnadsprojekt Volten antogs i juni 
2022. Detaljplanen överklagades och hävdes 2024 av mark- och miljööverdomstolen. Efter 
omarbetning går nu detaljplanen upp för förnyat antagande tillsammans med ett förnyat 
beslut om att ingå markgenomförandeavtal med Nacka Volten AB. 

Ett förslag till markgenomförandeavtal för stadsbyggnadsprojektet Volten har tagits fram, 
se bilaga 1. Avtalet reglerar huvudsakliga ansvars- och kostnadsprinciper med exploatören 
Nacka Volten AB. Avtalsförslaget är en ny version av tidigare beslutat 
markgenomförandeavtal, KFKS 2018/246, §210. Markgenomförandeavtalet behöver ingås 
på nytt då överlåtelseavtalet, som utgör bilaga till markgenomförandeavtalet, har blivit 
ogiltigt under perioden som hantering av den överklagade detaljplanen pågick.  

Tidigare genomförandebeslut omfattade en utbyggnadspromemoria som beskriver 
utbyggnad av allmänna anläggningar bestående av en gång- och cykelbana och sanering av 
existerande deponi. Vidare omfattade genomförandebeslutet utbyggnad inom 
kvartersmark, en begäran om budget för projektering och utbyggnad av allmänna 
anläggningar samt kostnad för projektledning och styrning av stadsbyggnadsprojektet fram 
till projektavslut. Redan beviljad budget uppgår till 69 miljoner kronor i intäkter och 19 
miljoner kronor i utgifter.  

Markområdet inom projektet ägs av Nacka kommun och kommer efter antagande av 
detaljplan och ingående av markgenomförandeavtal att överlåtas till Nacka Volten AB. 
Inom stadsbyggnadsprojektet kommer 47 bostäder i form av radhus och cirka 200 
förskoleplatser skapas. Projektet har en planerad genomförandetid på cirka 2 år från det att 
detaljplanen vunnit laga kraft. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 46 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 mars 2025 
Bilaga 1. Markgenomförandeavtal 
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Yrkanden 
 Johan Krogh (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Johan Kroghs bifallsyrkande, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det.  

- - - - - 
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§  107 KFKS-2018-00243 

Detaljplan för Volten, del av fastigheterna Orminge 60:1 
och Skarpnäs 1:83, i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för Volten, del av fastigheterna Orminge 
60:1 och Skarpnäs 1:83, i Boo. 

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplaneförslaget för Volten, del av fastigheterna Orminge 60:1 och Skarpnäs 1:83, i 
Boo, har färdigställts inför antagande av kommunfullmäktige. Detaljplaneförslaget ingår i 
stadsbyggnadsprojektet Volten.  

Detaljplanens övergripande syfte är att möjliggöra bostäder och en förskola längs med 
Ormingeringen som är lätta att nå med buss, bil, gång och cykel. Detaljplanen syftar även 
till att möjliggöra för allmänheten att röra sig med cykel och till fots längs Ormingeringen. 
Den föreslagna bebyggelsen ska gestaltas med hög arkitektonisk kvalitet och dess placering 
ska harmoniera med befintlig terräng, områdets rekreativa värden och omkringliggande 
natur. 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen och uppfyller de mål som fastslagits i start-
PM. Detaljplanen bidrar även till uppfyllande av Nacka kommuns bostadsmål och 
arbetsplatsmål. 

Ett genomförande av detaljplanen bedöms bidra till negativa konsekvenser för ett befintligt 
spridningssamband för gamla tall- och ädellövsmiljöer som passerar genom området. 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 13 november 2024 att detaljplanens 
genomförande inte kan antas medföra betydande miljöpåverkan. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 47 
Tjänsteskrivelse daterad den 27 mars 2025 
Bilaga 1. Protokollsutdrag miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 2025-03-12 §55 
Bilaga 2. Plankarta  
Bilaga 3. Planbeskrivning 
Bilaga 4. Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 5. Granskningsutlåtande 1 
Bilaga 6. Yttrande till mark- och miljööverdomstolen 
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Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Henrik Unosson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), på återremiss med 
motiveringen:  
”för att planera om med en mindre förskoleenhet.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade i första hand bifall till återremissyrkandet och i andra hand 
avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut: Henrik Unossons 
återremissyrkande, samt Johan Kroghs bifallsyrkande och ett avslagsyrkande på detsamma. 

Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att ärendet skulle avgöras vid dagens sammanträde. 

Ordföranden ställde därefter Johan Kroghs bifallsyrkande mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med Johan Kroghs bifallsyrkande. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Det är bra att detta område ska utvecklas. Vi vänder oss dock emot att den föreslagna 
förskolan blir extremt stor. Utformningen av förskolor är något som vi tycker är viktigt. De 
behövs på bra platser i närhet till bostadsområdena. Att skapa en så stor förskola för så 
många barn ser vi som en risk ur flera perspektiv, framförallt att barngrupperna blir för 
stora och att det inte kommer finnas tillräckligt med utrymme för utevistelse. Vi anser att 
förskolan ska planeras för 80–100 platser eller att den i stället planeras för att delas upp på 
fler förskolor i området.  
Utformningen av förskolan kommer dessutom att bli beroende av behovet i en större del 
av norra Saltsjö-Boo. I ytterligare detaljplaner mycket nära Volten anges att förskolor inte 
kommer att ingå. Dessa detaljplaners behov skall täckas av förskolan i Volten. Dessutom 
läggs förskolor ner i närområdet. Vi kräver i vårt återremissyrkande att utformningen av 
förskolan i detaljplan Volten skall utformas efter analyser av behov av förskoleplatser inom 
ett större närområde. 
På samma sätt anser vi att en samlad bedömning av de sammantagna effekterna vid 
antagandet och genomförandet av detaljplanerna Volten, Agaten, Pylonen och Amperen 
saknas i avseende på  
1. Kumulativa negativa effekter på spridningssamband och naturvärden i den i 
regionplanen angivna gröna Nacka-Värmdökilen. Det räcker sammantaget inte att anse 
Skarpö- och Rensätra naturreservats närhet till varandra som tillräckligt för bevarande av 
fungerande spridningssamband i den regionala gröna kilen. 
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2. Bristande planering för kommande och sammantagna trafikflöden och 
parkeringsmöjligheter, inte minst infartsparkeringar. Att hänvisa till parkeringshus i 
Orminge C är inte seriöst för dessa tillkommande detaljplaner. 
Vi beklagar att vi inte fick gehör för återremiss av ärendet, särskilt som det nu föreliggande 
förslaget i så liten mån skiljer sig från den av mark- och miljööverdomstolen tidigare 
upphävda detaljplanen, att vi med förvåning noterar att den ytliga förändringen är tillräcklig 
för den borgerliga alliansen. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas återremiss. Skälet är att den planerade 
förskolan, med kapacitet för upp till 200 barn, är för stor i förhållande till platsens 
förutsättningar. Vi anser att det är angeläget att förskolans omfattning omprövas och att en 
mindre och mer anpassad förskolelösning utreds, i samklang med områdets naturvärden, 
barnperspektiv och närmiljö. Det är också så att kommunen mindre än fem minuter bort 
nyligen lade ner en förskola med motiveringen att barnantalet minskat i området. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
När de första besluten om att bebygga de före detta ledningsgatorna i Orminge 
behandlades var Vänsterpartiets krav att där skulle byggas hyresbostäder. Detta krav fick 
tyvärr inte stöd av någon majoritet. När området Volten nu ska planläggas är det främst 
den stora förskolan vi är emot. Det kommer finnas behov av fler förskoleplatser i 
Orminge, särskilt när de nya bostadsområdena byggs. Det innebär dock inte att det är 
lämpligt att pressa in så många barn i en enda byggnad. 200 barn är helt enkelt inte ett 
lämpligt antal för en förskola, även om de enskilda avdelningarna skulle vara rimligt stora 
och fullbemannade. Att bygga så här stora förskolor är något som det privata 
förskoleföretaget önskar på grund av möjligheterna till kostnadsbesparingar. De negativa 
effekterna på de minsta barnen är en betänklighet som då prioriteras bort. Förskolan är den 
plats där barnen vistas under den största delen av sin vakna tid, och den behöver vara 
ordnad med barnens bästa utveckling i åtanke – det gäller såväl enhetens storlek som 
ytorna och rummen. Självklart är frågan om många barn och pedagoger som är på samma 
förskola helt central. Om antalet är för stort kommer det störa barnens utveckling och 
vägra flertalet den lugna och stimulerande miljö de behöver. Det är mycket viktigt för små 
barns utveckling att de får tillgång till ett mindre antal, stabila relationer. Det är inte 
meningen att små barn ska behöva klara av miljön i en så här stor förskola. Genom att dela 
förskolan i två eller tre delar skulle man kunna göra enhetens storlek mer rimlig. Kanske 
skulle det gå att inom den aktuella planen bygga två förskolor som inte gränsade till 
varandra – om inte får behovet lösas inom ramen för andra aktuella detaljplaner. 
Förskolans friyta beräknas till 20 m^2 per barn, vilket är hälften så mycket som 
rekommenderas av Boverket. I ljuset av det verkar det märkligt att prioritera att lägga en så 
stor parkeringsyta i planen, med 10 platser. Tillsammans med angöringsparkering upptar 
service för bilåkande ca en tredjedel av den möjliga friytan på förskolegården. Att erbjuda 
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cykel- och barnvagnsparkering under tak – vilket tar betydligt mindre yta i anspråk och 
skapar en trevligare miljö för barn att vistas – hade känts mer samtida. 
Med allt detta sagt verkar stycket i tjänsteskrivelsen om konsekvenser för barn missvisande 
för oss. Där framställs att detaljplaneförslaget bedöms få positiva konsekvenser för barn – 
något vi i Vänsterpartiet har svårt att se. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
När denna detaljplan antogs för tre år sedan hade vi från Miljöpartiets sida synpunkter på 
förskolans storlek. Det som möjliggörs i planen är en stor förskola, men det är inte säkert 
att den blir så stor. Mycket har hänt genom åren, inte minst med befolkningsprognosen. 
Om något skulle vi tycka det var mer värdefullt med flexiblare detaljplaner sett till behovet 
där just efterfrågan på förskolor minskar medan densamma för boenden för äldre ökar. Det 
här behöver vi ha med oss i detaljplaner framöver, dvs hur har vi mer flexibla och tillåtande 
detaljplaner sett till att behov kan ändras? 

- - - - - 
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§  108 KFKS-2025-00281 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:5 med adress Lovisedalsvägen 43 i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:5 till 
720 000 kronor per år att gälla från och med den 1 juli 2026 och under kommande 
tioårsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande.  

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till gruppchef på fastighetsenheten att för 
kommunens räkning underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för 
fastigheten Älta 37:5. 

2. Kommunstyrelsen ger stadsjuristen, eller den hen sätter i sitt ställe, fullmakt att föra 
kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av kommunfullmäktige 
fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:5. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Älta 37:5 med adress Lovisedalsvägen 43 i Älta är sedan den 1 juli 2016 
upplåten med tomträtt för särskilt boende för äldre med ett tillhörande sidoavtal. 
Innevarande avgäldsperiod löper till och med den 30 juni 2026 vilket innebär att 
överenskommelse om ny avgäld måste träffas senast den 30 juni 2025. Tomträttsavgälden 
för fastigheten föreslås höjas från 700 000 kronor per år till 720 000 kronor per år under 
kommande tioårsperiod från och med den 1 juli 2026. Tomträttshavaren har undertecknat 
överenskommelse enligt föreslagen avgäldsnivå.  

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 53 
Tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2025 
Bilaga 1. Värdering 
Bilaga 2. Överenskommelse om ny tomträttsavgäld 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  109 KFKS-2024-00783 

Överlåtelse av kommunal mark till Nacka vatten och 
avfall AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att ingå köpeavtal enligt bilaga 1-3 för att överlåta delar av 
fastigheterna Björknäs 1:3, Sicklaön 298:1 och Älta 10:1 till Nacka vatten och avfall AB 
enligt fastighetsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 10 mars 2025, med följande ändring:  

• att bild nr 2 utgår från bilaga 2, köpekontrakt gällande Sicklaön 298:1. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande.  

Kommunstyrelsen ger gruppchefen för mark- och fastighetsutveckling inom 
fastighetsenheten i uppdrag att för kommunens räkning underteckna köpeavtalen, 
köpebrev samt eventuella ytterligare handlingar relaterade till överlåtelserna samt rätt att 
företräda kommunen i lantmäteriförrättning berörande dessa överlåtelser och möjlighet att 
underteckna avtal om eventuella mindre avsteg från överlåtelsehandlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka vatten och avfall AB, NVOA, förvärvar delar av fastigheterna Björknäs 1:3, Sicklaön 
298:1 och Älta 10:1 för 20 000 kronor per fastighet i syfte att kunna hantera både befintliga 
och nya servitut för sina allmänna vatten- och avloppsanläggningar. För närvarande äger 
NVOA inga fastigheter, vilket innebär att de saknar möjlighet att själva ingå avtal om 
servitut. I praktiken fungerar Nacka kommun som mellanhand när nya avtalsservitut 
upprättas och tillhandahåller även resurser för att bevaka befintliga servitut som gäller för 
ledningar och anläggningar som ägs av NVOA.  

Markområdena som överlåts till NVOA bedöms som lämpliga eftersom de rymmer 
befintliga pumpstationer och är strategiskt belägna i olika delar av kommunen. 
Sammantaget bedöms ett förvärv av fastigheterna leda till att hanteringen av befintliga och 
nya servitut blir enklare, snabbare och billigare eftersom NVOA får möjlighet att direkt 
teckna servitut och sköta förvaltningen. 

Med stöd av köpehandlingarna ansöker NVOA om lantmäteriförrättning för att bilda nya 
fastigheter.  

Gruppchef på fastighetsenheten ges delegation att underteckna köpeavtalen, köpebrev samt 
eventuella ytterligare handlingar relaterade till överlåtelserna samt rätt att företräda 
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kommunen i lantmäteriförrättning berörande dessa överlåtelser och möjlighet att 
underteckna avtal om eventuella mindre avsteg från överlåtelsehandlingarna. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 5 maj 2025 uppmärksammades ledamöterna på 
att en extra bild av misstag bifogats till köpekontrakt gällande Sicklaön 298:1 (bild 2 i bilaga 
2).  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 54 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 mars 2025. 
Bilaga 1. Björknäs 
Bilaga 2. Sicklaön 
Bilaga 3. Älta 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottskottet förslag, med följande 
ändring:  

”att bild nr 2 utgår från bilaga 2, köpekontrakt gällande Sicklaön 298:1.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan anser att de underlag som vi politiker tar beslut på ska innehålla korrekta 
uppgifter. Vad gäller del av fastigheten Sicklaön 298:1 som kommunen nu vill överlåta har 
vi uppmärksammat och påpekat att det antal kvadratmeter som uppgetts för byggnaderna 
inte stämmer. Den är totalt ca 65 m2 och inte 90 m2. Det är olyckligt då styckningslottens 
utformning och storlek enligt underlagen står i relation till byggnadernas storlek. Att 
kommunen överlåter mark för att på ett effektivare sätt hantera servitut kan vara rimligt. 
Men att det görs, så som det står i tjänsteskrivelsen, även för att tillskapa en parkeringplats 
ställer vi oss frågande till. Dessutom då parkeringsplatsen kan komma att hamna mitt 
framför korsningen mellan två strandpromenader i ett villaområde. Strandpromenaderna 
Storängens Strandväg och Fannydals strandväg är populära stråk för både boende i 
området och nya nackabor boende tex kring Nya Gatan. Här promenerar många förbi, 
cyklar, joggar och rastar hunden. Badande – och på vintern skridskoåkare - tar sig enklast 
till bryggorna söder om fastigheten genom den aktuella tomten/styckningslotten. Kort sagt 
är detta ett uppskattat och naturskönt område, där det inte är lämpligt med vare sig 
parkeringsplatser för bilar, lastbilar och arbetsmaskiner eller trafik som genereras av dem. 
Det är också tveksamt om det är lämpligt att den större byggnaden används som rast- och 
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fikastuga av bolagets personal, då det genererar mer trafik i området. Då vi under 
sammanträdet får svar från tjänstemännen att besluten inte omfattar den exakta ytan eller 
parkeringsplatsens lokalisering utan den regleras i den kommande lantmäteriförrättningen 
tar vi tillbaka återremissyrkandet. Tilläggas att även en karta (bilaga 2 till köpeavtalet) som 
är bifogad köpeavtalet ser ut att vara felaktig. 
- - - - - 
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§  110 KFKS-2024-00621 

Motion om namnbyte av Ryssbergen  
Inkom den 20 maj 2024 av Esa Pekka Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande.  

Kommunfullmäktige avslår motionen om namnbyte av Ryssbergen. Namnet Ryssbergen 
finns inte som officiellt namn förutom namnet på naturreservatet Ryssbergen. Det bedöms 
att det inte föreligger starka skäl att ändra namnet på naturreservatet Ryssbergen.  

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås att byta namn på Ryssbergen i syfte att visa solidaritet med Ukraina och 
uppdra till kommunstyrelsen att verkställa namnbytet.  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden behandlade motionen på sitt sammanträde den 12 
februari 2025 och beslutade då att föreslå att kommunfullmäktige avslår motionen.  

”Ryssbergen” som namn i den mening som juridik- och kanslistaben tolkar avses i 
motionen finns inte att ta ställning till. Juridik- och kanslistaben har i stället bedömt 
möjligheten att ändra namnet på naturreservatet Ryssbergen.  

Alla väg- och platsnamn utgör tillsammans en språklig fornlämning som inte bara 
effektiviserar vår rumsliga uppfattning utan även förmedlar känslor, fångar ideologier och 
skapar social samhörighet. Ortnamn kan mer eller mindre tydligt berätta historier från det 
förflutna. Därför bör de också så långt som möjligt betraktas som fornlämningar som ska 
bevaras för framtiden att tyda. 

Det finns inget säkert svar angående den ursprungliga betydelsen av namnet Ryssbergen. 
Det troliga är dock att namnet härleder från ”berget vid (torpet) Ryssviken” eller ”berget 
vid viken där man la ut ryssjor” eller kanske helt enkelt bara ”risskogklädda berget”. Det 
viktigaste är dock inte namnets ursprungliga betydelse utan dess historiska hävd.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsudrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 68 
Tjänsteskrivelse den 4 april 2025 
Bilaga 1 Motionen om namnbyte av Ryssbergen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämndens sammanträde den 12 
februari 2025 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Johan Krogs bifallsyrkande, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  111 KFKS-2024-00965 

Motion – Utred hiss från Henriksdalsringen till 
Henriksdals station eller Kvarnholmsvägen  
Inkom den 16 september 2024 av Konstantin Irina och Lina Olsson, (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Kommunfullmäktige noterar att förutsättningarna för en hiss från Henriksdalsringen till 
Henriksdals station eller Kvarnholmsvägen kommer att utredas i ett framtida 
detaljplanearbete i området. 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen från Nackalistan föreslås att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
förutsättningar för att bygga en hiss ungefär från Henriksdalsringen 39 – 43 ner till 
Henriksdal station alternativt till Kvarnholmsvägen. 

I gällande detaljplaneprogram för Henriksdal framgår bland annat att ”En ny förbindelse i 
form av en hiss föreslås från Henriksdalsberget ner mot Kvarnholmsvägen.” och att ”En 
ny tillgänglighetsanpassad förbindelse, såsom en hiss, mellan Henriksdalsringen och 
Kvarnholmsvägen med anslutning till Henriksdals station, kommer under arbetet med 
planläggning i denna etapp att studeras noggrannare.” Mot bakgrund av skrivningarna i 
planprogrammet är den samlade bedömningen att frågan om en hiss från 
Henriksdalsringen till Henriksdals station eller Kvarnholmsvägen kommer att utredas i ett 
framtida detaljplanearbete i området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 60 
Tjänsteskrivelse den 25 mars 2025 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2025, § 6 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens förslag. 

I ovanstående yrkande instämde Tomas Ottosson (V) och Johanna Kvist (S).  

Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut: Peter Zethraeus 
bifallsyrkande till stadsutvecklingsutskottets förslag samt Mikael Carlssons yrkande om 
bifall till motionens förslag. 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.   

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande för Moderaterna:  
Nackalistans motion är förståelig, det finns önskemål från alla håll att koppla boendet på 
Henriksdalsberget till kollektivtrafiken. Just därför har också ett antal olika länkar utretts 
redan i programskedet. Kopplat till den planerade bebyggelsen i Henriksdalsbacken och 
man jobbar idag med knyta Henriksdalsberget till Sickla via GC-bro över 222an, därför ter 
det sig lite märkligt att parallellt utreda ett annat spår med hiss till Henriksdals stn, ett spår 
som redan är utrett och som visat sig ha mindre nyttor än den föreslagna bro-lösningen. 
Tidsvinsten för en hisslösning är minimal och den ökar heller inte kollektivtrafikresandet. 
I eventuella kommande detaljplanearbeten gällande Henriksdalsbergets västa sida finns 
möjlighet att utreda en hisslösning, något som också finns med i programhandlingarna. En 
sådan lösning innebär dock ett fortsatt detaljplanearbete, något som Nackalistan ställt sig 
avvisande till, precis som projektet i Henriksdalsbacken. Resonemanget haltar något om 
man inte ser kopplingen mellan anslutningar och bebyggelse och hur angelägna 
förbättringar ska finansieras. Inte minst i skenet av de pausade utbyggnadsplanerna på 
Kvarnholmen och den trafikanalys som ska göras, finns ytterligare en anledning att inte gå 
igång med en enskild utredning om hisslösningen. 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna ser positivt på Nackalistans motion om att utreda en hiss mellan 
Henriksdalsberget och Henriksdals station. För de 1 700+ boende på berget är tillgången 
till kollektivtrafik begränsad, med endast ett fåtal busslinjer. När området dessutom 
planeras för förtätning och Kvarnholmsvägen redan är hårt belastad, behövs långsiktiga 
lösningar för ökad framkomlighet och tillgänglighet. En hiss skulle kunna utgöra en del av 
en bredare strategi för hållbara transportlösningar och förbättra kopplingen till Henriksdals 
station, en viktig knutpunkt för kollektivtrafiken. Vi ser därför ett stort värde i att utreda 
genomförbarheten och de möjliga samhällsnyttorna med en sådan investering. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan är positiva till att utreda en gångbro Henriksdalsberget – Sickla. Det beräknas 
dock kosta 198 MSEK, vilket kan bli dyrt. Vår motion föreslår att parallellt med detta 
studera ett förhoppningsvis billigare alternativ som skulle ge tillgång till kollektivtrafik, 
dock inte till centrum med butiker och restauranter. Tjänsteskrivelsen visar på ett bra svar 
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gällande genomförda utredningar av såväl gång- och cykelbro mellan Henriksdalsberget 
och Sickla som hiss från Henriksdalsberget till Henriksdal station eller Kvarnholmen.  Vi 
ser ett stort värde med bättre förbindelser till den kommande tunnelbanan där en gång- och 
cykelbro ger förutsättningar för betydande restidsvinster för kollektivtrafikresenärer. Vidare 
råder det osäkerhet kring kommande bebyggelse utefter Kvarnholmsvägen. I 
tjänsteskrivelsen till NTN påstås att motionen redan är uppfylld, i och med att 
planprogrammet för Henriksdal från 2018 omnämner att ”en ny tillgänglighetsanpassad 
förbindelse, såsom en hiss, mellan Henriksdalsringen och Kvarnholmsvägen med anslutning till 
Henriksdals station, kommer under arbetet med planläggning i denna etapp att studeras noggrannare.”.  
Det sju år gamla planprogrammet är dock inte juridisk bindande. Hissen har heller inte 
utretts - varken under de sju år som förlöpt sedan programmet antogs eller inom ramen för 
den pågående detaljplanen för Henriksdalsbacken.  I granskningsförslaget till ny 
översiktsplan 2050 står det: ”För delar av området sker utvecklingen i enlighet de mål och ambitioner 
som beskrivs i planprogram för Kvarnholmen från 2006 och planprogram för Henriksdal från 2018.”. 
Det inte är entydigt om utredning av hissen ingår i dessa mål och ambitioner och 
Nackalistan inte heller vill vänta till 2050. Sammantaget så gör vi bedömningen att ett 
kommunalt beslut krävs för att säkerställa att hissen utreds samt för att tidsplanera och 
budgetera för detta. Därför yrkar vi bifall till vår egen motion. Vi noterar också den 
förändring som Peter Zethraeus gjort när han i sin protokollsanteckning från att i Januari i 
NTN skriver ”För vems höga nöjes skull ska skattebetalarna stå för en utredning av någonting som 
redan valts bort?” till att i KS yrka bifall till att Motionen är färdigbehandlad eftersom 
Kommunfullmäktige noterar att förutsättningarna för en hiss från Henriksdalsringen till 
Henriksdals station eller Kvarnholmsvägen kommer att utredas i ett framtida 
detaljplanearbete i området. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser positivt på att utreda en hissförbindelse från Henriksdalsringen till 
Henriksdals station och de närliggande busshållplatserna. För oss verkar skälet att avvakta 
som anges i tjänsteskrivelsen – att möjligheten ändå ska utredas i ett kommande 
detaljplanearbete för exploatering i området – något tunt och oinspirerat. Vi anser att 
hissförbindelsen kan utredas omedelbart, och att resultaten från den utredningen istället 
kan tillföras kommande detaljplanearbeten i området. Möjligheten att anlägga en gångbro 
från Henriksdalsringen till Sickla köpkvarter är också under utredning. Om Nackas politik 
ska kunna välja det bästa av dessa alternativ för förbättrad anslutning till kollektivtrafiken 
måste de först utredas båda två. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Möjligheten till den hiss som här föreslås var en del i Henriksdals planprogram där vi i 
Miljöpartiet hade velat starta denna etapp som ett första steg, före delen i 
Henriksdalsbacken. Så blev inte fallet och dessa delar av planprogrammet är nu pausade. 
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Ny bebyggelse ger just möjligheter till att förbättra kommunikationerna och binda samman 
områden. Det är därför den bro som nu planeras mellan Henriksdalsberget och Sickla är så 
viktig och behöver vara en del av den detaljplanen. En hiss ner till Kvarnholmsvägen ser vi 
på samma sätt behöver vara en del i kommande detaljplaner. Generellt ser vi att vi behöver 
se hissar som ett transportmedel öppet för fler så vi binder ihop områden för alla som rör 
sig där, inte enbart boende i fastigheter. På så vis får vi fler människor som rör sig ute i våra 
närmiljöer och ett tryggare samhälle. 

- - - - - 
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§  112 KFKS-2024-00968 

Motion – Förbättra trafiksituationen i Boo  
Inkom den 16 september 2024 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda cirkulationsplats vid korsningen 
Mensättravägen/Värmdövägen, då åtgärden inte anses lämplig på platsen. 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda cirkulationsplats vid korsningen 
Kanholmsvägen/Värmdövägen, då åtgärden inte anses lämplig på platsen. 

3. Kommunfullmäktige bifaller förslaget om förbättrad skyltning vid korsningen 
Värmdövägen/Kanholmsvägen. 

4. Kommunfullmäktige avslår förslaget att utreda påfart till Värmdöleden i höjd med 
Boo trafikplats/Dalkarlsängsområdet, eftersom det redan utretts. 

5. Kommunfullmäktige noterar att trafikenheten inom ramen för det långsiktiga 
trafikstrategiska arbetet planerar se över behovet av en trafikprognos för fler 
områden i Nacka, inklusive Boo, vid kommande uppdatering av den befintliga 
trafikprognosen. Efter uppdateringen av prognosen kan behovet av en trafikplan 
ses över. 

Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att motionen inte längre ska bedömas som 
budgetpåverkande och därmed inte ska behandlas i samband med mål och budget utan 
istället beredas vid dagens sammanträde för förslag till beslut till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 19 maj 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen beskrivs att trafiksituationen i Boo idag är ansträngd under vissa tider. 
Därutöver anges att den ökande befolkningen i Boo innebär att det behövs göras 
investeringar i vägnätet och bygga bort de flaskhalsar som finns. I motionen beskrivs 
förslag på fem åtgärder: att utreda möjligheten att anlägga en cirkulationsplats vid 
korsningen Mensättravägen/Värmdövägen, utreda möjligheten att anlägga en 
cirkulationsplats i korsningen Värmdövägen/Kanholmsvägen, tillse att skyltning sätts upp 
vid korsningen Värmdövägen/Kanholmsvägen för att försöka styra upp trafiken via 
Ormingeleden ut till Värmdöleden, utreda möjligheten att tillskapa en av och påfart till 
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Värmdöleden i höjd med Boo trafikplats/Dalkarlsängsområdet och att genomföra en 
fördjupad trafikprognos och ta fram en långsiktig trafikplan för hela kommundelen Boo. 

Den samlade bedömningen är att det inom ramen för det trafikstrategiska arbetet görs 
bedömningar kring behov av trafikprognoser. Trafikenheten följer noggrant utvecklingen 
för det långsiktiga trafikstrategiska arbetet och bevakar eventuella förändringar och behov. 
I dagsläget finns en trafikprognos för Västra Sicklaön och det finns behov av att framöver 
uppdatera denna. Vid det tillfället är det lämpligt att se över behovet av att även inkludera 
fler områden i Nacka såsom Boo. Därefter skulle det eventuellt kunna vara aktuellt med en 
trafikplan för området. Vidare bedöms att påfart till Värmdöleden i höjd med Boo 
trafikplats/Dalkarlsängsområdet redan utretts inom ramen för stadsbyggnadsprojektet 
”Dalkarlsängen med trafikplats i kommundelen Boo”, varav det inte anses nödvändigt med 
ytterligare utredningar i dagsläget. Att bygga om korsningarna 
Mensättravägen/Värmdövägen samt Värmdövägen/Kanholmsvägen anses inte 
motiverbart ur vare sig framkomlighetsperspektiv eller ur ett genomförbarhetsperspektiv 
till följd av platsbrist. I dagsläget saknas det skyltning till Värmdöleden från Värmdövägen i 
östlig riktning vid korsningen Värmdövägen/Kanholmsvägen, vilket bör kompletteras på 
sträckan. 

Trafikenheten bevakar kontinuerligt trafiksituationen i Boo genom exempelvis 
trafikmätningar, observationer, medborgarsynpunkter samt dialog med trafikförvaltningen 
kring bussarnas framkomlighet. Detta sammantaget ger underlag för att analysera behov av 
vidare utredningar och åtgärder i området. 

Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 5 maj 2025 att motionen inte längre 
ska bedömas som budgetpåverkande och därmed inte ska behandlas i samband med mål 
och budget. Kommunstyrelsen informeras vid sammanträdet om att detta beslut därmed 
ersätter arbetsutskottets beslut från den 22 oktober 2024 § 146 (KFKS 2024-00215). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 59 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 mars 2025 
Bilaga 1. Motionen 
Bilaga 2. Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden den 18 februari 2025, § 23 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till följande tillägg: 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att motionen inte längre ska bedömas som 
budgetpåverkande och därmed inte ska behandlas i samband med mål och budget utan 
istället beredas vid dagens sammanträde för förslag till beslut till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 19 maj 2025. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens förslag till beslut i beslutspunkt 5. 
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Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns ett förslag till beslut avseende 
beslutspunkt 1–4: Peter Zethraeus bifallsyrkande till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
Vidare konstaterade ordföranden att det fanns två förslag till förslag till beslut avseende 
beslutspunkt 5: Mikael Carlssons yrkande om bifall till motionens förslag och Peter 
Zethraeus bifallsyrkande till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
Därutöver konstaterade ordföranden att det även fanns ett tilläggsyrkande från Mats 
Gerdau.  

Ordföranden frågade först om kommunstyrelsen kunde bifalla stadsutvecklingsutskottets 
förslag avseende beslutspunkt 1–4, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med det. 

Ordföranden ställde därefter Mikael Carlssons yrkande om bifall till motionens förslag i 
beslutspunkt 5, mot stadsutvecklingsutskottets förslag i beslutspunkt 5, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Avslutningsvis ställde ordföranden Mats Gerdaus tilläggsyrkande mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla tilläggsyrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande för Moderaterna:  
Nackalistan menar att ingen utveckling av infrastrukturen sker i Boo och man har 
”identifierat” åtgärder som ska lösa trafikproblemen i Boo. Det är kanske tur att inte 
Nackalistan ansvarar för trafiken i Boo och Nacka, utan att det sköts av kompetenta och 
yrkesutbildade trafikingenjörer. En utmärkt tjänsteskrivelse redogör på ett förtjänstfullt sätt 
för hur Trafikenheten arbetar med frågan, idag och framåt. Varför Nackalistans förslag inte 
är gångbara och hur statusen är i olika frågor. Vi står trygga i att Trafikenheten följer 
utvecklingen över tid och vidtar de åtgärder som är lämpliga. När motionen behandlades i 
Natur- och Trafiknämnden noterade Nackalistan till protokollet att ”när det gäller 
trafikprognoser, så håller vi helt med trafikenheten att en sådan bör tas fram för hela Nacka 
(inklusive Boo) och inte bara Sicklaön som kommunen gjorde 2019” nu har man alltså 
ändrat sig och vill ha en separat utredning för Boo, nu. Det känns inte så seriöst, och mest 
en fråga om symbolpolitik. När trafikanalyser tas fram är det tvärtom viktigt att göra det i 
ett större perspektiv, då alla kommundelar hänger ihop och trafiksituationerna mer eller 
mindre är beroende av varandra. 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna instämmer i behovet av att förbättra trafiksituationen i Boo och andra 
områden i kommunen där byggnation pågår. Vi ser behovet av kontinuerliga analyser och 
anpassningar i syfte att säkerställa framkomlighet, trafiksäkerhet och en god boendemiljö. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Det är glädjande att förslaget i vår motion om förbättrad skyltning vid korsningen 
Kanholmsvägen/Värmdövägen bifalls.  När det gäller de två cirkulationsplatserna 
accepterar vi tjänstemännens bedömning i frågan. Samtidigt som vi anser att de lösningar 
som finns på plats idag inte är optimala och innebär en riskfull miljö för i första hand 
oskyddade trafikanter och även skapar köeffekter och farliga situationer. Här kommer vi 
titta vidare på om det går att hitta bättre lösningar. Vi håller även med om trafikenhetens 
slutsats att Trafikverket bör göra en samhällsekonomisk bedömning (SEB) av Boo 
trafikplats. Vi är även glada att kommunstyrelsen i september 2024 beslutat att trafikplatsen 
ska pekas ut i kommande översiktsplan, efter att Nackalistan yrkat på detta. Vi tycker det är 
av yttersta vikt att en ordentlig trafikprognos för Boo görs och en trafikplan tas fram innan 
befolkningen kan öka ytterligare. Från år 2000 till idag har befolkningen i Boo ökat med 
81% eller 16 500 personer och detta kommer att fortsätta. Just nu pågår stora 
bostadsprojekt runt om i Boo och inom några år kommer tusentals fler flytta in. Att blunda 
för trafikproblematiken med ökad trafik på Värmdövägen rakt igenom Boo helt utan 
kollektivkörfält innebär att de problem som finns idag bara kommer växa. Det är 
ansvarslöst att fortsätta utan prognos eller plan för trafiken i hela Boo. Peter Zethraeus 
orerar i sin protokollsanteckning från KSSU att vårt förslag på en trafikplan för Boo ”Det 
känns inte så seriöst, och mest en fråga om symbolpolitik’” skriver han samtidigt som man i andra 
delar tvingas dra i nödbromsen och stoppa projekt på grund av trafiksituationen. I Boo 
tillåter man nu tusentals nya bostäder att byggas utan att ta fram en plan för trafiken först, 
det tycker vi känns oseriöst och som att Natur- och trafiknämndens ordförande vill blunda 
för problemen för att inte behöva ta tag i dem. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet ser också problematiken med biltrafiken i Boo under rusningstid. Att 
personbilen fortsatt har en så stor, ibland till och med ökande, roll i våra livsmönster är en 
oroande utveckling. Vi tror att det är nödvändigt att bemöta detta genom att erbjuda andra 
möjligheter för resor än personbilen. Att bygga om vägar för att öka framkomligheten 
kommer bara leda till ökad bilism, vilket är en återvändsgränd. Vi skulle hellre se att Nacka 
kommun planerade och byggde på ett sätt som gjorde kollektivtrafikens alternativ bättre 
och mer användbara än personbilen i rusningstrafik. 
Nacka kommun kan också tydligt kommunicera till invånarna att målet är att minska antalet 
bilresor, och att byggen av fler vägar och onödiga parkeringsplatser därför inte planeras. 
Det skulle ge en tydlig signal om att Nacka gör en grön omställning, och skapa incitament 
för invånarna att själva bidra genom att göra färre bilresor.  
En åtgärd som prövats i Tyresö är gratis SL-kort för bilberoende som vill testa att ställa 
bilen en månad. Tyresövägen drogs med stora framkomlighetsproblem när Tyresö strand 
exploaterades och det smala vägnätet inte klarade av rusningstrafiken. 
 
 



 
38 (84) 

 2025-05-05 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet vill minska andelen bilresor och möjliggöra för en mångfald av mobilitet med 
lånecyklar, bilpooler, matarbussar, självkörande fordon och kollektivtrafik men även ny 
infrastruktur som stadslinbana och fler båtförbindelser. Vi vill också att kommunen arbetar 
för en förlängning av tunnelbanan till Orminge och aktivt arbetar för trafik med mindre 
matarbussar som kan skapa flöden av pendling till de stora knutpunkterna. 
För att förbättra trafiksituationen i Boo på ett hållbart och effektivt vill vi att kommunen 
satsar på lösningar som minskar bilberoendet, förbättrar kollektivtrafiken och skapar säkra 
och attraktiva alternativ för oskyddade trafikanter. Vi ser till exempel, på Miljöpartiets 
initiativ, att kommunens pågående satsningar på säkra skolvägar är ett viktigt arbete, men 
även att vi satsar ytterligare på allt från fler säkra cykelparkeringar vid busshållplatser, 
bilpooler och samåkningstjänster till trafikzoner med färre genomfartsmöjligheter.  
Noterbart är att Nackalistan i denna detaljstyrda motion ännu en gång föreslår att utreda 
åtgärder som redan är utredda. Att slösa tid och resurser på att utreda på nytt skapar inte 
bättre trafiklösningar. Vi behöver titta på helhetslösningar som minskar bilberoendet och 
skapar en hållbar trafikmiljö och vi behöver framför allt komma bort ifrån att fastna i gamla 
tankesätt, om att fler vägar alltid är lösningen. 
- - - - - 
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§  113 KFKS-2025-00195 

Årsredovisning 2024  för stiftelser för vilka Nacka 
kommun är förvaltare  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att avge årsredovisningar avseende år 2024 för Stiftelsen 

Kapten P Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond och Stiftelsen 
Skolsamfonden enligt bilagorna 1-3 till tjänsteskrivelsen daterad den 1 april 2025.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingen utdelning görs under 2025 för Stiftelsen 
Kapten P Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond och Stiftelsen 
Skolsamfonden. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun är förvaltare för tre stiftelser: Stiftelsen Kapten P. Möllers Skolfond 
(organisationsnummer 802425-4164), Stiftelsen Lindbergs Fond (802480-5478) och 
Stiftelsen Skolsamfonden (802480-5387).  

Stadsledningskontoret föreslår att ingen utdelning görs under 2025 för Stiftelsen Kapten P. 
Möllers Skolfond, Stiftelsen Lindbergs Fond och Stiftelsen Skolsamfonden. Samtliga 
stiftelser har ett ringa fritt kapital. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 57  
Tjänsteskrivelse daterad den 1 april 2025 
Bilaga 1 Årsredovisning 2024, Stiftelsen Kapten P Möllers Skolfond 
Bilaga 2 Årsredovisning 2024, Stiftelsen Lindbergs Fond 
Bilaga 3 Årsredovisning 2024, Stiftelsen Skolsamfonden 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det.  

- - - - - 



 
40 (84) 

 2025-05-05 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  114 KFKS-2025-00363 

Månadsbokslut mars 2025 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2025 i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad 
den 14 april 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens helårsbudget 2025 uppgår till 330,1 miljoner kronor, varav 71,0 
miljoner kronor utgör beslutat budget för perioden januari-mars. Det samlade utfallet för 
kommunstyrelsen för perioden uppgår till 58,7 miljoner kronor, vilket är 12,3 miljoner 
kronor bättre än budgeterat. Inom kommunstyrelsen redovisas både över- och underskott. 
Störst överskott återfinns inom fastighetsenheten (17,9 mnkr), välfärd samhällsservice (3,0 
mnkr) och kommunstyrelsen (0,9 mnkr). Underskott redovisas främst hos stadsutveckling 
(-11,2 mnkr).  

Prognosen för helåret 2025 uppgår 343,1 miljoner kronor, vilket är -13,0 miljoner kronor 
sämre än budget.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 58  
Tjänsteskrivelse daterad den 14 april 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  115 KFKS-2025-00446 

Månadsbokslut mars 2025 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Perioden och helårsprognosen har ett högre resultat exklusive jämförelsestörande poster än 
budgeterat. Det beror främst på att nämnderna totalt sett har en positiv budgetavvikelse, 
vilket förklaras av överskott för nämnden för arbete och försörjning och natur- och 
trafiknämnden. Lägre kostnader för pensioner än budgeterat bidrar också till den positiva 
budgetavvikelsen medan en något lägre skatteintäktsprognos än vid budgetbeslut bidrar 
negativt. 

Resultatet exklusive jämförelsestörande poster prognostiseras 2025 till +179,7 miljoner 
kronor, vilket avviker mot budget med + 36,3 miljoner kronor. Årets resultat uppgår i 
helårsprognosen till +267,8 miljoner kronor vilket avviker mot budget med - 32,0 miljoner 
kronor. Den negativa avvikelsen beror bland annat på markförsäljningsintäkter som 
bedöms inkomma 2026 i stället för innevarande år. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 59 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2025 
Bilaga 1. Månadsbokslut mars 2025 Nacka kommun 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  116 KFKS-2022-00405 

Uppfyllelse av gestaltningskrav och återbetalning av 
tilläggsköpeskilling enligt markgenomförandeavtal Nya 
gatan, kvarter 5 och 6 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att bekräfta att ställda gestaltningskrav om klassicistisk 

arkitektur är uppfyllda och godkänna styrkta merkostnader till följd av klassicistisk 
arkitektur.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att återbetala erlagd tilläggsköpeskilling till Wallenstam 
Fastigheter 316 AB. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har i enlighet med markanvisningsavtal och efterföljande 
markgenomförandeavtal överlåtit fastigheten Sicklaön 134:36 till Wallenstam Fastigheter 
316 AB, ”Exploatören”. Kommunen har i markgenomförandeavtalet ställt särskilda krav 
om en klassicistisk gestaltning av kvarteret som avses uppföras inom fastigheten Sicklaön 
134:36. Med anledning av gestaltningskraven är kommunen och Exploatören överens om 
att Exploatören har rätt till avdrag från köpeskillingen om maximalt 2 000 kronor per 
kvadratmeter ljus BTA för styrkta merkostnader. Avdraget har utgått som en 
tilläggsköpeskilling som erlagts vid tillträdet till fastigheten Sicklaön 134:36 och som kan 
återbetalas helt eller delvis mot styrkta merkostnader. 

Exploatören har nu inkommit till kommunen med underlag för bedömning av 
merkostnader till följd av kravet om klassicistisk arkitektur. Kommunen bedömer att kravet 
om klassicistisk arkitektur är uppfyllt och att merkostnaderna kan styrkas. Kommunen 
föreslår därför att erlagd tilläggsköpeskilling om 26 402 000 kronor kan återbetalas till 
Exploatören.   

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 48 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 mars 2025 
Bilaga 1 Ärendeöversikt 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadutvecklingsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 
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Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det är tydligt att villkoren i avtalet mellan Nacka kommun och exploatören Wallenstam har 
uppfyllts, och att återbetalningen av 26 miljoner kr till Wallenstam därmed kan ske. 
Det är intressant att det gick att göra den här överenskommelsen med exploatören om hur 
kvarterets exteriör skulle utformas utseendemässigt. Det avtalade priset för klassicistisk 
arkitektur på utsidan och resten som vanligt blev alltså 26 miljoner kr.  
Vänsterpartiet hade gärna sett att de 26 miljonerna gått till att bygga på ett sätt som minskar 
på vårt klimatavtryck i stället. Kommuner behöver stimulera till och visa sig villiga att satsa 
på klimatsmarta hus tillsammans med exploatörer för att skynda på utvecklingen mot 
kostnadseffektivt, hållbart byggande. 

- - - - - 
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§  117 KFKS-2025-00411 

Upphävande av stadsplan 306, del av fastigheten 
Igelboda 2:19 m.fl., i Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen uppdrar åt miljö- och stadsbyggnadsnämnden att upprätta förslag till 
upphävande av stadsplan 306. 

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med upphävande av stadsplan 306 är att säkerställa att ett kommande beslut om 
formellt skydd av naturmiljön inom planområdet inte strider mot gällande detaljplan. 

Planområdet utgörs av kommunägd naturmark och omfattar del av fastigheten Igelboda 
2:19 samt fastigheterna Igelboda 2:20 och Igelboda 2:21, för vilka stadsplanen medger 
byggrätter för småindustriändamål. Genomförandetiden för stadsplanen har gått ut. 

Inom ramen för natur- och trafiknämndens uppdrag att skydda minst 30 % av Nackas 
natur föreslås naturmiljön inom planområdet ges ett formellt skydd för att säkerställa ett 
långsiktigt skydd för områdets natur- och rekreationsvärden. En utvidgning av Skogsö 
naturreservat är den skyddsform som utreds i första hand. Andra skyddsformer kan bli 
aktuella om det anses lämpligare. Enligt 7 kap. 8 § miljöbalken får ett beslut om 
naturreservat inte stå i strid med gällande detaljplan. Innan beslut om bildande av 
naturreservat behöver därför gällande stadsplan (S 306) upphävas. 

Planarbetet föreslås bedrivas med förenklat standardförfarande, vilket innebär att 
kommunen inte behöver göra någon underrättelse eller granskning utan detaljplan går 
direkt från samråd till antagande. 

Planarbetet bekostas av natur- och trafiknämnden genom kommunens anslag för skyddad 
natur. 

Upphävande av gällande detaljplan i syfte att införa formellt skydd för naturmiljön innebär 
positiva konsekvenser för barn, miljö och klimat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 49 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 mars 2025 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) och Henrik Unosson (S).  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, yrkande om bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med det. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Under början av 2024 engagerade sig många nackabor för att rädda Igelbodatomterna och 
tillsammans lyckades vi stoppa försäljningen. Tack vare ett starkt engagemang, mycket 
kunskap om området och en aktiv opposition så ändrade den moderatstyrda minoriteten 
sig och försäljningen avslogs. Vi ser positivt på detta ärende då vi redan i mars 2024 yrkade 
på att kommunen skulle få ett planuppdrag för att göra om Igelbodatomterna till 
naturmark. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan välkomnar beslutet att inleda processen för att upphäva stadsplan 306 i 
Fisksätra. Vi har nyligen motionerat om att skydda naturmarken i detta område, och ser 
detta beslut som ett viktigt steg mot att bevara värdefull natur i Nacka. Hade inte 
närboende, engagerade medborgare och oppositionspartierna tagit en strid för området 
hade denna natur inte funnits kvar. Området utgör en del av det gröna sambandet mellan 
Skogsö naturreservat och Erstavik, och vi ser positivt på att detta nu möjliggör en 
utvidgning av reservatet. Det är avgörande att naturmark med höga värden skyddas för 
framtida generationer, och att Nacka lever upp till målet om att skydda minst 30 % av 
kommunens natur. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
När Alliansen beslöt att exploatera den här värdefulla naturmarken med stöd av 
miljöpartiet i bland annat kommunstyrelsen 2024-01-15 röstade Vänsterpartiet naturligtvis 
emot förslaget. Det blev till slut, efter en minoritetsåterremiss i Nacka 
Kommunfullmäktige, ingen exploatering, ett utfall vi och många andra betraktar som en 
seger – framförallt för naturens egenvärde. Därför välkomnar vi dagens beslut att upphäva 
stadsplanen för området. 
När exploateringen röstades igenom i kommunstyrelsen lämnade Vänsterpartiet in en 
reservation med följande text: 
Det är värdefull sumpskog som kommer att förstöras för att anlägga ett verksamhetsområde. Det är ingen 
bra idé i dagens klimatnödläge. Att skövla skogen och fylla igen en sumpskog är helt emot Nacka 
kommuns planer på att minska sina utsläpp av koldioxid. Sumpskog och andra skogar är naturliga 
kolsänkor som dessutom fortsätter att fånga in och lagra koldioxid så länge den finns kvar. Den 
naturmark som är obebyggd i Nacka behöver fortsätta få vara det. Det saknas en av analys hur mycket 
mer utsläpp exploateringen genererar genom att våtmarken ianspråktas för verksamhetsområde.  
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Det har framkommit ny information från naturskyddsföreningen om att artinventeringen inte har tagit upp 
ett flertal naturvårdsarter vilket Vänsterpartiet ser som allvarligt. Exploateringsenheten var ovetande om 
detta under sammanträdet och ska återkomma i frågan om hur nämnda naturvårdsarter påverkar 
planeringen för exploateringen. Vid sammanträdet i Kommunstyrelsen dit ärendet återkom med anledning 
av att markgenomförandeavtalet saknades vid sammanträdet 2023-12-18 fanns information om att 
informationen från naturskyddsföreningen är lämnad till de som gjort artutredningen för kommentar, men 
det fanns ingen information om hur den nya informationen kan påverka genomförandebeslutet. 
Till saken hör att området ligger helt i anslutning till naturreservatet Skogsö och de biologiska sambanden 
mellan Skogsö och Erstaviks naturområden i kommer påverkas kraftigt. 
Mänsklig aktivitet kan inte tränga undan och exploatera naturen mer. Det är redan gjort i för stor 
omfattning. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Även om projektet med anläggande av verksamhetsområde på denna plats inte blev av när 
frågan behandlades i fullmäktige för drygt ett år sedan så fanns det inga garantier för att 
marken skulle skyddas på lång sikt. Det var därför vi i Miljöpartiet i samband med det 
ärendet la ett tilläggsyrkande om att inkludera området i det arbete som pågår för att skydda 
30% natur i Nacka, något vi också fick igenom. Skydd av 30 % natur är en av Miljöpartiets 
punkter i det gröna samverkansavtalet med styret och området är en grön kil mellan 
Erstavik och Skogsö naturreservat och viktig att skydda som spridningskorridor. Det är bra 
att arbetet med detta nu kommit så långt. 

- - - - - 
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§  118 KFKS-2024-01019 

Bevarande av befintliga bebyggelseområden i Björknäs 
och Eknäs – utredning av planområden, Boo 
Uppdrag samt budget 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge miljö- och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att 

utreda planområden för bevarande av befintliga bebyggelseområden i Björknäs och 
Eknäs. 

2. Kommunstyrelsen beviljar budget för utredningen med 300 000 kronor från 
kommunstyrelsens oförutsedda budget. 

3. Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag 
inklusive utskottets komplettering av att de områden som idag är planlösa ska 
prioriteras i kommande arbete för att minimera riskerna för en oönskad utveckling 
av området.  

Sammanfattning av ärendet 
I Björknäs och Eknäs finns stora områden som idag saknar detaljplan och därutöver 
flertalet gällande planer som är omoderna och där detaljplanens reglering inte 
överensstämmer med det faktiska nyttjandet av marken. I samband med antagandet av 
Områdesplan för Björknäs och Eknäs gav kommunstyrelsen planenheten i uppdrag att 
inleda arbete med att starta planarbete för de områden i Björknäs som är planlösa eller har 
gamla detaljplaner, med huvudsyftet att bekräfta dagens markanvändning och säkra 
grönområden och värdefulla kulturmiljöer. Enligt beslutet skulle planenheten återkomma 
med avgränsning av området samt kostnader och tidplan för arbetet. För att göra det 
behöver områdena studeras mer i detalj, för att bedöma behov av planläggning och 
modernisering, föreslå etappindelning och prioriteringsordning, tidplan samt 
kostnadsuppskattning. Det arbetet föreslås utföras genom en utredning av planområden för 
bevarande av befintliga bebyggelseområden i Björknäs och Eknäs. 

Arbetet med utredningen och efterföljande detaljplaner finansieras till största del av 
kommunala medel. Budget om 300 000 kronor föreslås tilldelas för utredningsarbetet. 

Vid sammanträdet med kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 
beslutade utskottet i sin beredning av ärendet att bifalla förslaget från planenheten med 
följande komplettering: med komplettering av att de områden som idag är planlösa ska 
prioriteras i kommande arbete för att minimera riskerna för en oönskad utveckling av 
området. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 50 
Tjänsteskrivelse från planenheten daterad den 9 april 2025 

 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

I ovanstående yrkande instämde Johanna Kvist (S) och Mikael Carlsson (NL).  

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, yrkande om bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med det.  

 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Att starta ett arbete med att utreda hur Björknäs och Eknäs ska se ut och planeras för är 
bra. Alla områden behöver inte byggas ut, exploateras eller utvidgas. En del bebyggelse ska 
och bör bevaras som den är. För oss är de viktigt med ett helhetsgrepp. För de områden 
eller planer där det är lämpligt att utveckla så bör det arbetet ske i ett större sammanhang. 
När arbetet med områdesplanen var uppe har vi yrkat att den skulle omfatta ett större 
område, helt enkelt för att hålla ihop området Björknäs, hela vägen längs Skurusundet för 
att möta västra delarna av Orminge och Eknäs. 
Ytterligare några av de frågor som vi tidigare tagit upp och anser bör ses över är var man 
kan bygga, hur mycket kan man bygga, anpassning och gestaltning till befintlig bebyggelse, 
placering av välfärdsfastigheter (skolor, förskolor, vårdcentral, omsorg med mera), 
kommunikationer (bilar, cyklar, gående, kollektivtrafik) och grönstrukturen. Vi har varit 
kritiska till att man inte tagit med dessa viktiga aspekter som påverkar hela området i 
tidigare ärenden och detaljplaner. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan stödjer beslutet att utreda planområden för att bevara de befintliga 
bebyggelseområdena i Björknäs och Eknäs. Vi anser att det är ett viktigt steg för att skydda 
områdets karaktär, värdefulla grönområden och kulturmiljöer från fortsatt förtätning. Vi 
motsätter oss ytterligare exploatering som riskerar att försämra livsmiljön för dagens 
boende. 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
För Miljöpartiet är en utveckling av centrala Nacka och bebyggelse i tunnelbanenära lägen 
prioriterat varför vi står bakom utveckling med att bevara befintliga bebyggelseområden i 
Björknäs och Eknäs som här föreslås. 

- - - - - 
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§  119 KFKS-2025-00420 

Mottagande av konstgåva samt utökade medel för 
entreprenad av konstfontän i stadshusparken  

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att ta emot en gåva från LO i form av en konstfontän 
för placering i stadshusparken. Beslutet innebär att avtal ingås med LO och 
Banfast.  

2. Kommunstyrelsen beslutar att investeringsbudgeten för Wallstreet utökas med 
ytterligare 1,350 miljoner kronor för att täcka kostnader att förbereda marken samt 
installera en konstfontän i området för kommande stadshusparken. Finansiering 
ryms inom den för stadsutveckling beslutade investeringsram 2025 om 550 miljoner 
kronor.  

3. Kommunstyrelsen beslutar att kostnaden för utökad driftsbudget 2025, som uppgår 
till 550 000 kronor, finansieras av intäkten (2 500 tusen kronor) från gåvan. 

4. Kommunstyrelsen noterar att fontänen finansieras av medel för Wallstreet och 
därmed är syftet att fontänen kommer på plats inom ramen för konstfestivalen som 
pågår mellan 4 juni och 31 augusti 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har sedan år 2013 använt sig av arbetssättet Konsten att skapa stad som 
handlar om medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens som resurser för ökad 
innovationskraft och hållbarhet i stadsutvecklingen. En rad olika projekt har genomförts.  

Hösten 2019 genomförde Nacka kommun Stockholmsregionens första festival för offentlig 
konst, WALLSTREET Nacka som följdes upp av WALLSTREET Stockholm under 
sommaren 2022. Sommaren 2025 genomförs konstfestivalen WALLSTREET för tredje 
gången nu på nationell nivå. Nacka kommun medverkar i festivalen sommaren 2025 och 
har totalt avsatt 3,5 miljoner i investeringsmedel samt beslutat att 3,7 miljoner från 
framtidsfonden skall användas för projektet. Av de 3,5 miljonerna för investering avsattes 
1,5 miljoner för entreprenad av en stor konstfontän som erbjudits som gåva av LO till 
Nacka kommun. Den avsatta summan var baserad på information från Banfast som 
handhade fontänen åt LO. Den informationen har efter undersökning visat sig vara för låg, 
och ligger istället strax över 3 miljoner – medel som inte finns inom Wallstreet projektet 
2025.  
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Stadskreatören som är ansvarig för offentlig konst i Nacka har bedömt uttrycket på 
konstverket som utmärkt i sammanhanget, dels pga dess magnifika uttryck värdigt en 
stadshuspark samt pga det gestaltningsmässiga samspelet med de klassiska kvarteren i Nya 
gatan.  

En utmaning som tjänstepersonsorganisationen lyft har varit tajmingen med utvecklingen 
av övrig stadshuspark där problem att placera fontänen redan 2025 lyfts pga osäkerheter 
kring markhöjder mm. Olika alternativa vägar inkl konsekvenser har diskuterats och 
undersökts inom tjänstepersonsorganisationen: Avstå gåvan, utmaningarna är för stora;  

Ta emot gåvan, men vänta med placering ett par år tills stadshusparken är mer utvecklad; 
Ta emot gåvan, placera fontänen nu inom ramen för Wallstreet festival sommaren 2025. 
Efter intern dialog föreslås nu det senare alternativet. Då behövs ytterligare 1,6 miljoner 
varav 1,350 miljoner kronor är investering och 0,250 miljoner kronor är projektrelaterade 
driftskostnader. Bedömningen om budget är kvalificerad och noggrant genomförd, men 
osäkerhetsfaktorer såsom slutkostnad kvarstår.  

Efter beredningen av ärendet i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 
2025 har ett flertal revideringar gjorts i ärendet. Dessa förklaras i tjänsteskrivelsens avsnitt 
”Revideringar efter stadsutvecklingsutskottets beredning av ärendet”, och handlar i 
huvudsak om förtydliganden gällande finansieringen och justeringar av förslag till beslut 
med anledning av detta, samt språkliga justeringar. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse reviderad version, daterad den 25 april 2025  
Bilaga 1. Avtal gåva 
Bilaga 2. Bild aktuell fontän 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 
§ 55 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
det utsända förslaget.  

Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall på ändring 
enligt följande:  
”Ta emot gåvan, men låt fontänen ligga kvar i förvar i containrarna ett par år tills planerna 
med stadshusparken är mer klara.” 

Mats Gerdau (M) yrkade avslag på ändringsyrkandet från Tomas Ottosson.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: yrkande om bifall till 
det utsända förslaget, samt ett ändringsyrkande från Tomas Ottosson och ett 
avslagsyrkande på detsamma.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att bifalla förslaget. 

Därefter ställde ordföranden ändringsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå ändringsyrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Vi ser positivt på denna konstgåva och hoppas att den kan skapa ett fint inslag i 
stadshusparken. Däremot är det viktigt att inte gestaltningen av stadsparken får styras av att 
denna fontän står på plats innan stadshusparkens färdigställande. Samtidigt har vi förstått 
att det kommer dröja ett par år innan själva parken är färdig och under tiden kan fontänen 
skapa ett fint värde för platsen. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ställer sig bakom förslaget att ta emot konstgåvan från LO, i form av en 
konstfontän. Vi anser dock att det mest ansvarsfulla är att ta emot verket nu och förvara 
det på ett tryggt sätt tills planeringen av stadshusparken är mer mogen. Vi ser ett stort 
värde i att fontänen får en genomtänkt och harmonisk placering som stärker 
helhetsintrycket av den framtida parken och dess omgivningar. Genom att vänta med 
installationen kan kommunen säkerställa att gestaltningen sker med största möjliga omsorg 
och respekt för platsens karaktär. Vi är rädda för att om vi placerar ut fontänen redan nu så 
kommer det hindra en förutsättningslös planering av den kommande parken. Vi är också 
rädda att vi i samband med utvecklingen av stadshusparken behöver flytta fontänen vilket 
skulle innebära stora kostnader som vi slipper om vi först tänker igenom utformningen av 
parken och sen placerar ut den. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet anser att det bästa förslaget av de tre som tjänsteorganisationen lyft är 
alternativ två: 
Ta emot gåvan, men låt fontänen ligga kvar i förvar i containrarna ett par år tills planerna med 
stadshusparken är mer klara. De avsatta medlem från Wallstreet-projektet 2025 stannar då kvar i 
projektet och annan offentlig konst inköps då istället in för de 1,4 miljonerna som kvarstår av de avsatta 
1,5 miljonerna. Den totala budgeten inkl kostnader för förvaring tas då omedelbart över av NTN. 
Att installera en skulptur till en kostnad av 3 miljoner kronor innan det är klart hur och var 
den ska placeras permanent är inte ett klokt sätt att använda skattemedel. 
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Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Mycket är oklart kring utformningen av den kommande stadshusparken men också hela 
detta område i centrala Nacka. Bedömningen är dock att fontänen inte kan placeras på 
särskilt många platser och skulle den behövs justeras så är det smärre platsjusteringar. 
Skulle vi förvara fontänen under några år så är även det förknippat med kostnader men 
också risker. En annan risk som framkommit är också att gåvogivaren kanske inte alls är 
beredd att skänka fontänen om den inte installeras utan istället magasineras för obestämd 
tid. Sammantaget är vår bedömning att vi gärna ser att statyn tas emot och kan komma på 
plats snarast. 

- - - - - 
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§  120 KFKS-2025-00362 

Avtal om arrende för klubbhus och nyttjanderätt för 
båtplatser i Duvnäs-Udde 
Fastigheten Sicklaön 208:24 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ingår avtal om arrende och 

nyttjanderätt med Segelklubben Måsungen enligt bilaga 1–2 till fastighetsenhetens 
tjänsteskrivelse daterad den 17 mars 2025.  

2. Under förutsättning av beslut enligt punkten 1, ges gruppchef inom 
fastighetsenheten i uppdrag att underteckna avtalet. 

Sammanfattning av ärendet 
Sedan år 1988 arrenderar Nacka kommun ut en del av fastigheten Sicklaön 208:24 för 
klubbhusändamål till Segelklubben Måsungen. Det nuvarande arrendeavtalet sades upp för 
omförhandling i syfte att ändra arrendetiden, arrendeavgiften och övriga villkor. Efter 
genomgång av arrendeavtal med liknande ändamål bestäms arrendetiden till 15 år för 
klubbhuset med möjlighet till fem års förlängning om inte avtalet sägs upp senast två år 
före arrendetidens utgång. Arrendeavgiften bestäms till 6 000 kronor per år med årlig 
indexjustering. Avtalet med nya villkor gäller från och med den 1 april 2025.  

Sedan tidigare har segelklubben nyttjat båtplatser i anslutning till brygganläggningen på del 
av fastigheten Sicklaön 208:24 för seglingsverksamhet. Segelklubben har inte haft något 
avtal för att nyttja båtplatserna och området är enligt detaljplan planlagt för allmän 
platsmark. Nacka kommun ingår därför avtal om nyttjanderätt med segelklubben för 
båtplatserna. Avtalstiden bestäms till fem år med möjlighet till fem års förlängning om inte 
avtalet sägs upp senast två år före avtalets utgång. Avgiften för nyttjanderättsavtalet 
bestäms till 5 000 kronor per år med årlig indexjustering. Avtalet gäller från och med den 1 
april 2025. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 56 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 mars 2025 
Bilaga 1. A198812-001 Arrendeavtal Segelklubben Måsungen 
Bilaga 2. Nyttjanderättsavtal Segelklubben Måsungen 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

- - - - - 
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§  121 KFKS-2025-00168 

Trygghetspaketet 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med trygghetsutskottets förslag om fördelning av 
medel för 2025 års trygghetspaket enligt följande. 

2 miljoner kronor kommer att fördelas till trygghetsvärdar, 700 000 kronor till stöd till 
lokala arbetsgrupper, 700 000 kronor till insatser i samverkan med lokala aktörer och 100 
000 kronor till övriga insatser. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta totalt 3,5 mkr för 2025 till trygghetspaketet.  

I förslaget till fördelning finns en utökad satsning på trygghetsvärdar att utöver Orminge 
och Fisksätra även verka i Älta och på Sicklaön. Fördelningen av medel till trygghetsvärdar 
föreslås därför att utökas med 400 tkr under 2025. Totalt 1,4 mkr föreslås fördelas som 
stöd till lokala arbetsgrupper och till insatser för samverkan med lokala aktörer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens trygghetsutskott den 23 april 2025 § 10  
Tjänsteskrivelse daterad den 29 januari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, trygghetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckningar 
Filip Wiljander för Moderaterna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna lät 
gemensamt anteckna följande:  
Den som med flit väljer att slira på sanningen är själv en del i att skapa otrygghet, genom 
att medverka till minskad tillit till det demokratiska systemet som är grunden för lag och 
ordning i vårt land. Att oppositionsrådet Mikael Carlsson (NL) inte skulle vara medveten 
om att viktiga insatser nu permanent finansieras inom socialnämnden istället för 
”Trygghetspaketet” är föga troligt. Det är därför svårt att tolka syftet med Nackalistans i 
mötet valda retorik om ”neddragningar” som annat än en vilja att återigen förvränga 
verkligheten. De fortsätter att göda ett klimat där populister lovar snabba lösningar och 
mer medel som enda lösning på komplexa problem istället för att systematiskt och 
målmedvetet arbeta för att göra reell skillnad. 
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Verksamheterna och pengarna finns kvar vilket även klargjordes på mötet. För den som 
möter någon från Polarna eller en samordnare från SSPF spelar det ingen roll huruvida 
medarbetaren är finansierad via socialnämnden eller kommunstyrelsens trygghetspaket. Att 
framgångsrika insatser permanentas och övergår i ordinarie verksamheter är inget annat än 
en styrka och ett tecken på en långsiktighet som gynnar desamma. Ett trygghetsarbete som 
gör skillnad behöver bedrivas uthålligt och skära igenom kommunens alla verksamheter. 
Bortom ramen för ”Trygghetspaketet” kan vi konstatera att trygghetsarbetet sker i utökad 
omfattning och på bred front inom berörda nämnder. Vi fokuserar på medborgaren och 
resultatet, inte något siffertrix som Nackalistan gör. 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna är glada att SSPF ska permanentas, vilket vi föreslog i en motion 2024. 
Det är viktigt att denna verksamhet blir långsiktig och då ska den inte vara i projektform. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan hade velat se en större satsning på tryggheten i kommunen. En del av de 
pengar som tidigare anslagits till trygghetspaketet följer nu med till socialnämnden när 
SSPF blir permanent, det leder till en kraftig minskning till trygghetspaketet, från tidigare 
fem miljoner till nuvarande 3,5 miljoner. En annan sak som minskar är anslagen för 
kommunens trygghetsarbete ute i kommunen, tidigare år har man satsat 1,6 miljoner på 
trygghetsvärdar och tre miljoner på kommunvakter, nu avskaffas kommunvakterna och 
ersätts med att man ökar anslagen till trygghetsvärdarna med 0,4 miljoner. Det innebär de 
facto en minskning av anslagen till detta viktiga och utåtriktade arbete med 2,6 miljoner. 
Nackalistan tycker att det är helt fel väg att gå, vi vill att det satsas mycket mer på att öka 
tryggheten i kommunen och förebygga brott. Trygghetsarbetet måste få en mer 
framstående plats när nya detaljplaner tas fram. Vi vill se att kommunen går före och 
ansöker om att få bli försökskommun med kommunal polis som komplement till den 
vanliga polisen. Vi vill ta vara på det engagemang som finns ute i kommunen och ge de 
ideella krafter som idag arbetar med trygghet bättre förutsättningar för sin verksamhet. Vi 
är som sagt inte emot de satsningar man nu gör i trygghetspaketet men vi tycker att 
kommunen borde satsa mer på detta viktiga arbete. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Miljöpartiet tycker det är bra att trygghetspaketet till största delen fokuserar på 
förebyggande åtgärder och samarbete istället för mer repressiva åtgärder och 
kameraövervakning. Vi anser också att pengar till det förebyggande trygghetsskapande 
arbetet borde ingå som mer långsiktiga satsningar i kommunens ordinarie budget och inte 
finansieras via ett separat trygghetspaket. 
I vår budget var ett av de områden vi satsade särskilt på just civilsamhälle och 
medborgarengagemang med mer samverkan och pengar till föreningslivet inom ramen för 
trygghetsutskottet. Vi gav i uppdrag att ta fram en strategi för förebyggande arbete och 
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trygghetsskapande åtgärder och avsatte resurser för fördjupad samverkan mellan nämnder, 
aktörer och civilsamhälle inom en rad områden som fritid, skola, kultur, stadsbyggnad, 
äldre, arbete- och försörjning samt sociala frågor. 

- - - - - 
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§  122 KFKS-2025-00449 

Frånvarostatistik för kommunala grundskolor hösten 
2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 3 april 2025 till 
protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet visar elevfrånvaron för tre skolor i november och december 2024. Den 
genomsnittliga frånvaron överstiger Välfärd skolas mål på högst 6 procents frånvaro. 
Välfärd skola kan inte presentera frånvaron för övriga skolor då statistiken för dessa inte är 
tillförlitlig på grund av för låg ”rapporteringsgrad”. Välfärd skola driver sedan en tid ett 
utvecklingsarbete för att kunna få fram tillförlitlig statistik för samtliga skolor. Välfärd skola 
ser att skolornas rapporteringsgrad ökar successivt, dock inte i den takt och till den nivå 
som förväntat. Välfärd skolas verksamhetsstöd kommer därför att göra fördjupade analyser 
tillsammans med varje rektor för att få klarhet i vad som ligger bakom detta. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 29 april 2025 § 31 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ser med oro på den höga frånvaron bland elever i de kommunala 
grundskolorna samt den fortsatt bristfälliga rapporteringsgraden i merparten av skolorna. 
Att endast tre skolor kunnat redovisa tillförlitlig statistik hösten 2024 är inte acceptabelt 
och vi är positiva till att tjänstepersonerna nu satsar extra på att få upp den statistiken. Det 
är avgörande att kommunen skyndsamt säkrar både fungerande systemstöd och rutiner 
som följs i praktiken. Vi anser att arbetet med att minska frånvaron måste prioriteras 
betydligt högre och kompletteras med tydliga tidsramar, uppföljning och konkreta åtgärder 
för att elever inte ska hamna efter eller helt utanför undervisningen. 

- - - - - 
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§  123 KFKS-2025-00288 

Sammanställning och redogörelse över anmälda 
kränkande behandlingar Välfärd skola höstterminen 
2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 24 februari 2025 
till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
I ärendet framgår att totalt 481 anmälningar (som motsvarar en andel på 3,0 % av det 
samlade barn/elev underlaget) om kränkningar lämnats till huvudmannen under 
höstterminen 2024. Samtliga grundskolor, en gymnasieskola, sex förskolor och en anpassad 
grundskola har lämnat anmälningar under den aktuella tidsperioden, vilket kan jämföras 
med 640 anmälningar (som motsvarar en andel på 4,0 % av det samlade barn/elev 
underlaget) om kränkningar som lämnades till huvudmannen under vårterminen 2024. Det 
är inte klarlagt varför antalet anmälningar har minskat på detta betydande sätt. Statistiken 
visar att antal anmälda händelser gällande kränkningar varierar mellan de olika grund- och 
gymnasieskolorna. Orsaker till detta beror på olika rutiner mellan skolorna men även 
skolform och stadium inom skolformen.  

Mörkertal finns och är främst aktuellt för skolor med lägre anmälningsfrekvens och för 
elevgrupper på högstadiet och gymnasiet. Det är inte möjligt att få en exakt bild av hur 
stort mörkertalet är. En anmälan om en kränkning innebär inte per automatik att en 
kränkning har skett, däremot har en skola ett ansvar att anmäla och utreda om en elev 
upplever sig kränkt. Välfärd skolas verksamhetsstöd anser att de samtal som skett med 
skolledarna om detta har varit positiva, framåtblickande och lett till ett ökat arbete gällande 
samsyn mellan skolorna. Dessa åtgärder bör fortsätta. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 29 april 2025 § 32 
Tjänsteskrivelse daterad den 24 februari 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, verksamhetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  124 KFKS-2025-00018 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
livsmedel, varugrupp färsk frukt och grönsaker 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av livsmedel, varugrupp färsk frukt och 
grönsaker i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 26 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Upphandlingen föreslås omfatta leverans av färsk frukt och grönsaker till verksamheter 
inom Välfärd skola och Välfärd samhällsservice; främst skolor, förskolor och seniorcenter. 

Ramavtalet föreslås löpa från januari 2026-01-02 till januari 2030-01-02. Sammanlagt värde 
för hela avtalet är 50 miljoner kronor under den sammanlagda avtalstiden på fyra (4) år. 
Ramavtalets takvärde uppgår till 55 miljoner kronor Upphandlingen föreslås genomföras 
som ett öppet förfarande enligt lag (2016:1145) om offentlig upphandling (LOU) Öppet 
förfarande är ett förfarande där alla leverantörer får lämna anbud.  

Krav på leverantören föreslås omfatta krav på certifierad ekologisk produktion med 
hållbara transporter samt kvalitetskrav enligt gällande lagar och föreskrifter på EU-nivå och 
nationellt. Krav på att leverantören ska vara certifierad enligt EU-ekologisk vara, samt krav 
på information om ursprung föreslås även ställas.  

Krav föreslås ställas på att leverantören bedriver ett systematiskt kvalitetsarbete på sådant 
sätt att uppsatta kvalitetsmål uppnås och upprätthålls. Det systematiska kvalitetsarbetet ska 
uppfylla kraven i internationell standard eller vara likvärdigt. Leverantören ska inneha de 
tillstånd som krävs för att bedriva den aktuella verksamheten. 

Kontraktet föreslås tilldelas den anbudsgivare som lämnat det ekonomiskt mest 
fördelaktiga anbudet. Bedömningen görs genom tilldelning av mervärdespoäng som viktas i 
procent utifrån följande tre (3) tilldelningskriterier: 

- Rabattsats på leverantörens priser som sätts utifrån Årstalistan1 40% 

- Rabattsats på övrigt sortiment 20% 

- Reklamationshantering och leveranssäkerhet 40%. 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 29 april 2025 § 33 
Tjänsteskrivelse daterad den 26 mars 2025 
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Yrkanden 
 Johanna Kvist (S) yrkade bifall till följande tillägg:  
”Att ärendet kompletteras med ett villkor om kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala 
kollektivavtal.” 

I ovanstående yrkande instämde Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns ett huvudförslag till beslut, 
verksamhetsutskottets förslag, samt ett tilläggsyrkande från Johanna Kvist.  

Ordföranden frågade först om kommunstyrelsen kunde bifalla verksamhetsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att avslå förslaget. 

- - - - - 
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§  125 KFKS-2024-00623 

Återrapportering om arbetet mot välfärdsbrottslighet 
och otillåten påverkan 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redogörelsen tjänsteskrivelsen den 3 april 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 30 september 2024 att anta arbetsplan om Arbete mot 
välfärdsbrottslighet och otillåten påverkan i Nacka kommunkoncern. Arbetsplanen 
innehåller arbetssätt, ansvarsförhållanden och tidplan för fortsatt arbete i 
kommunkoncernen. Arbetssättet utgår från fem arbetsspår. Sedan beslutet september 2024 
har arbete genomförts och påbörjats i samtliga fem arbetsspår. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 61 
Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det.  

Protokollsanteckningar 
Stefan Hult lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Socialdemokraterna är, som vi tidigare skrivit, positiva till att det har tagits fram en 
arbetsplan för arbetet mot välfärdsbrottslighet i Nacka kommun och det är intressant att få 
en återrapportering kring vad som hittills skett. Den struktur som finns verkar bra, men vi 
vill åter framhålla att det är viktigt att arbetet hålls samman så att olika enheter/nämnder 
inte arbetar på helt olika sätt. Misstankar och behov av fortsatta konkreta åtgärder behöver 
hanteras och kontakten med externa myndigheter och andra intressenter behöver 
samordnas. Exempel på sådana intressenter och myndigheter är lokala fackliga 
organisationer, som vi absolut inte får missa, de sitter ofta på kunskaper från sina 
medlemmar. Det gäller också lokala arbetsgivarföreträdare, SKR, Skatteverket och Polisen. 
Det kan behövas särskilda medel för arbetet mot välfärdsbrottslighet. 
Att se till så att vi på ett systematiskt sätt granskar kommunens egen verksamhet, så att 
välfärdsbrott inte begås “från insidan”, är avgörande. Kontrollerna av de som hos 
kommunen ansöker om olika former av tillstånd behöver hela tiden ses över. En 
omvärldsspaning på kommuner som haft framgång i arbetet mot välfärdsbrott, kan också 
inspirera och bidra till Nackas arbete. 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ser positivt på att kommunen nu arbetar mer systematiskt mot välfärdsbrott 
och otillåten påverkan. Det är bra att en arbetsplan antagits och att konkreta steg redan har 
tagits inom flera områden. Det är också värdefullt att få en första återrapportering kring 
hur arbetet fortskrider. Samtidigt är detta bara början, vi förväntar oss att nästa 
återrapportering innehåller tydligare resultat och visar att insatserna lett till verklig effekt i 
verksamheterna. Det är avgörande att kommunen har robusta verktyg och hög 
medvetenhet för att säkerställa att skattemedel används rätt och att förtroendet för 
kommunens verksamhet är starkt. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Den ekonomiska brottsligheten ökar stort i Sverige och har en särskilt oroande koppling till 
organiserad brottslighet och gängkriminalitet. Penningtvätt inom välfärdssektorn är en stor 
utmaning och särskilt i en kommun som Nacka där mycket av välfärden ingår i kundval blir 
arbetet mot välfärdsbrottslighet än viktigare. 

- - - - - 
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§  126 KFKS-2025-00433 

Slutrapportering av framtidsfondsprojekt Unga i riskzon 
i Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för framtidsfondsprojektet Unga i riskzon i 
Fisksätra i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 mars 2025. 

Sammanfattning av ärendet 
Barn- och familjeenheten beviljades medel, den 1 augusti 2023 till den 22 december 2024, 
från Nacka kommuns framtidsfond för fyra tjänster. Medlen riktades mot barn och unga i 
riskzon i Fisksätra.  

Projektet har sammanfattningsvis resulterat i flera positiva effekter för barn och unga i 
riskzon i Fisksätra:  

- Risk- och skyddsfaktorer har stärkts för barn och unga i riskzon. Exempelvis har 
skolresultaten förbättrats. 38 procent av de unga hade godkänt i kärnämnen i början av 
projektet och efter projektet hade 59 procent godkänt i kärnämnena. 

- 87 procent av de unga avslutade kontakten med projektet på grund av att målet uppfyllts.  

Projektet håller sig inom beslutad budgetram om 5 334 484 kr. Socialnämnden beslutade 
den 25 mars 2025 att slutrapporteringen av projektet överlämnas till kommunstyrelsen för 
vidare handläggning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 63 
Tjänsteskrivelse daterad den 31 mars 2025 
Bilaga 1. Slutrapport framtidsfondsprojektet Unga i Riskzon i Fisksätra 
Bilaga 2. Protokollsutdrag socialnämndens sammanträde den 25 mars 2025 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Samarbetet mellan skola, socialtjänst, polis och fritid, SSPF, är ett viktigt och framgångsrikt 
samarbete i Nacka som stöttar barn och ungdomar att välja bort bland annat kriminalitet 
och droger. Socialdemokraterna la en motion redan 2024 när SSPF drevs som projektform 
och inte inom socialnämndens ordinarie verksamhet och budget. Syftet med motionen var 
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att ge samordnarna inom SSPF bättre förutsättningar att jobba målmedvetet, långsiktigt 
och strategiskt med barn och unga som är i behov. Vi är glada över att socialnämnden i 
augusti 2024 ställde sig positiva till vårt förslag och att det sedan blev en del av alliansens 
budget inför 2025. Det betyder att Socialdemokraternas förslag om att SSPF ska vara en del 
av socialnämndens ordinarie verksamhet och budget nu blivit verklighet. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan vill uttrycka sitt stöd för det förebyggande arbete som SSPF och socialtjänsten 
bedrivit i Fisksätra genom framtidsfondsprojektet Unga i riskzon. Det är tydligt att det 
finns ett stort behov av långsiktigt, tillitsbyggande och samordnat stöd till barn, unga och 
deras familjer i Fisksätra – inte minst i ett område som av polisen klassificerats som utsatt. 
Slutrapporten visar på mycket goda resultat. Fler unga har nåtts, särskilt i yngre åldrar och 
fler flickor än tidigare. Skolnärvaro, betyg och upplevd trygghet har förbättrats. Samverkan 
mellan skola, polis, fritid och socialtjänst har stärkts. Den höga graden av nöjdhet från både 
unga och deras föräldrar visar på värdet av att arbeta relationsskapande och med 
kontinuitet. Samtidigt visar rapporten också på vikten av lokal närvaro och att arbetet 
anpassas efter verkligheten i Fisksätra. Att vissa insatser, som fysiskt närvarande 
socialsekreterare i området, inte gav önskat resultat understryker behovet av att forma 
arbetet utifrån målgruppens behov och bygga vidare på det som fungerar. Nackalistan ser 
mycket positivt på att projektet nu övergår i permanent verksamhet. Att samordnarna nu är 
tillsvidareanställda innebär att det framgångsrika arbetet kan fortsätta utan avbrott. Vi vill 
särskilt lyfta att detta är en modell som kan ha bäring även i andra delar av kommunen.  
Tidiga och samordnade insatser för unga i riskzon är en investering i både trygghet och 
social hållbarhet, något som vi i Nackalistan lyft flera gånger. 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet är positiva till projektet, och tycker att det utgör ett mycket lovande steg för 
Nacka. För oss är det väldigt uppmuntrande att se vetenskapligt förankrade insatser med 
fokus på social prevention och tidiga interventioner i utsatta ungas liv genomföras utan 
plakatpolitik om tuffare tag eller utbyggd övervakning. Projektets goda resultat talar ett 
tydligt språk om vad som gör skillnad, och var våra prioriteringar bör ligga. Vi välkomnar 
också at SSPF nu fått bestående finansiering och blivit en permanent insats i kommunen. 
Vänsterpartiet hoppas även på, och ser fram emot att få stödja, kommande initiativ om att 
på liknande sätt utveckla och förstärka kommunens arbete inom de utvecklingsområden 
som pekas ut i rapporten. 

- - - - - 
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§  127 KFKS-2025-00441 

Slutrapport projektet Framgång Fisksätra 2022-2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Den 16 februari 2022 presenterade alliansen ett program med 27 konkreta förslag för ett 
trivsammare och tryggare Fisksätra (Framgång Fisksätra). Slutrapporten för projektet 
Framgång Fisksätra 2022–2024 beskriver hur kommunen arbetat med de 27 punkterna och 
vilka övriga satsningar som gjorts inom ramen för projektet. Dessutom beskrivs 
erfarenheter och observationer som gjorts under projektets gång och resultat av projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens trygghetsutskott den 23 april 2025 § 11 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 april 2025 
Bilaga 1. Slutrapport för projektet Framgång Fisksätra 2022–2024, rättad version 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, trygghetsutskottets förslag, 
och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
En intressant rapport över hur projektet Framgång Fisksätra har genomförts och delvis 
resulterat i. Det visar att ett eftersatt område som Fisksätra, där kommun och myndigheter 
dragit sig tillbaka, kan utvecklas om alla goda krafter drar åt samma håll. Nu permanentas 
en del, men många insatser bollas tillbaka till respektive nämnd.   
Trots att insatserna inom ramen för Framgång Fisksätra har bedömts ha haft god effekt 
sedan projektets införande, ser vi behov av att lyfta arbetet till en ny nivå. 
Socialdemokraterna föreslog i sin budget för Nacka 2025 att inrätta en områdesstrateg i 
Fisksätra. Genom att omvandla den nuvarande projektledarrollen till en permanent 
områdesstrateg kan vi skapa en långsiktig och mer hållbar struktur. En områdesstrateg 
skulle inte bara främja det relationsskapande arbetet, utan även stärka samverkan mellan 
olika aktörer i området, såsom förskolor, skolor, fritidsverksamheter, föreningar och 
näringslivet. Vidare skulle detta leda till en mer sammanhållen kontakt med olika enheter 
inom kommunen, vilket är avgörande för att skapa långsiktiga resultat för Fisksätra. 
Socialdemokraterna anser att det är viktigt att det även i framtiden är generösa öppettider 
på fritidsgården, att kommunen stöttar Folkets hus långsiktigt, att särskilda satsningar på 
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fritidsaktiviteter bör göras och att Villa Kaprifol behålls i kommunal ägo och rustas upp så 
att bra verksamhet kan bedrivas där. Verksamhet som gynnar föreningsliv och idrott i 
Fisksätra. Det kan vara i form av någon som bedriver ett café eller något annat, men det är 
viktigt att Fisksätraborna känner att lokalen finns tillgänglig för dem.  
Dessutom behöver uppsökande verksamhet för att få föräldrar och barn med behov att 
komma till språkaktiviteterna i öppna förskolan och att stödja mammor att komma ut på 
arbetsmarknaden och därmed att barnen går på förskolan.  
Arbetstillfällen behövs till Fisksätra, och här behöver ett särskilt arbete så att Fisksätrabor 
kan komma ifråga till dessa. Kanske kan vissa kommunala verksamheter placeras i området 
som skapar jobb och som faktiskt har sikte på att anställa de som bor i Fisksätra.  
Till sist vill vi lyfta valdeltagandet i Fisksätra. Socialdemokraterna har vid tidigare tillfällen 
föreslagit att valnämnden skulle få ett särskilt uppdrag att öka valdeltagandet i de områden 
som har lågt valdeltagande, vilket majoriteten avslog. Det är hög tid att kommunen bidrar 
till insatser som gör att Fisksätraborna känner att deras röst är lika viktig som andra 
Nackabors. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan noterar att mycket arbete genomförts inom ramen för Framgång Fisksätra och 
att flera av de föreslagna åtgärderna har realiserats. Det är positivt att kommunen varit mer 
närvarande i området och att samverkan med civilsamhället stärkts. Vi ser det som 
avgörande att detta inte stannar vid ett projekt utan att arbetet nu går in i en långsiktig fas 
där målet är reella förbättringar i livsvillkor, utbildningsresultat och trygghet. För oss i 
Nackalistan är Fisksätra en prioriterad plats vi vill se fler lokala arbetstillfällen, ökad 
delaktighet och en skola där alla barn får rätt förutsättningar att lyckas. Vi förväntar oss att 
kommunen tar till vara på lärdomarna och nu säkerställer en stark, långsiktig organisation 
för det fortsatta arbetet i Fisksätra. Vi tycker också det är viktigt att man satsar på att stötta 
lokala eldsjälar, föreningar och företag på ett bättre sätt i framtiden. Nackalistan anser 
också att det är viktigt att kommunen satsar på Fisksätra genom t.ex. bra och permanenta 
lokaler för Fisksätra folkets hus. 
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Vänsterpartiet välkomnar att Nacka satsar på att förbättra miljön och livssituationen i 
kommunens mindre priviligierade områden, och instämmer i delar av ansatsen bakom 
projektet Framgång Fisksätra. Vi ser positivt på investeringar i Fisksätra, projekt för ungas 
fritidsutbud, ökad kommunal närvaro och den framväxande dialogen med boende i 
området. Vi delar dock inte alla projektets intentioner, och framförde kritik mot flera av 
målformuleringarna när initiativet först behandlades. I slutrapporten ser vi flera tecken på 
att de genomförda insatserna behöver utvärderas djupare. Vi beklagar att flera av de 
aktiviteter som ändå kommit till genom projektet nu saknar fortsatt finansiering trots att 
behoven kvarstår, och hoppas det ska gå fort för nämnderna att säkra att det stöd som 
kommit på plats inte försvinner.  
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I kapitel 4, Erfarenheter och observationer finns passager som kan tolkas som uttryck för tanken 
att härkomst eller kulturell bakgrund är bidragande orsaker till utanförskap och indirekt till 
att området kommit att klassas som utsatt av polisen. Även om vi förutsätter att det är 
oavsiktligt vill vi betona att det är andra socio-ekonomiska faktorer som är de egentliga 
orsakerna. 
Några punkter i rapporten kräver kommentar: 
– Punkt 3: Otydligt vilka åtgärder som tillkommit genom projektet och vilka som utförts 
på egen hand av oberoende aktörer  
– Punkt 11: Antalet genomförda hembesök är ett bristfälligt mätvärde; bättre vore att 
mäta antal hembesök som lett till ökat stöd, vilket enligt initiativet är besökens syfte 
– Punkt 13: Statistik saknas kring hur många som flyttar inom Fisksätra, vilket innebär att 
det inte går att avgöra hur väl punktens syften egentligen har uppnåtts  
– Punkt 19: Att kalla punkten "klar" är tveksamt när det handlar om en förskola som 
flyttat mellan lokaler, snarare än att en förskola tillkommit  
– Punkt 24: Fler kameror finns nu, men deras effekt är oklar då de enligt muntlig utsaga 
under trygghetsutskottets sammanträde bidragit till ”extremt få” brottsutredningar 
Socioekonomiska data visar på en problematisk verklighet. Trots minskat ekonomiskt 
bistånd finns få tecken på att fler kommit i meningsfullt arbete. Tvärtom sjönk 
medianinkomsten i kommundelen mer än i övriga Nacka, och då från en redan mycket 
lägre nivå. Antalet arbetsplatser minskade i Fisksätra, enligt rapporten på grund av 
pandemin, men då arbetsplatserna ökade i Nacka i stort under samma tid verkar det som 
att Fisksätra trots Framgång-projektet drabbades hårdare av pandemin än resten av Nacka. 
Trygghetsmätningarna visar fortsatt stora skillnader mellan Fisksätra och övriga Nacka. 
Den som tittar noga på siffrorna kan också se att många av de förbättringar som ändå 
uppmätts i Fisksätra i själva verket följer kommunens allmänna trender, men i långsammare 
takt. Det blir viktigt för det fortsatta arbetet att reda ut varför trygghetsarbetet gått sämre i 
just den kommundel som pekats ut som prioriterat och blivit ämne för riktade satsningar. 
Sammantaget är det svårt att hitta konkreta tecken på att projektet haft meningsfulla och 
bestående effekter för Fisksätraborna. 

- - - - - 
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§  128 KFKS-2025-00235 

Yttrande över remiss från finansdepartementet: 
Moderna och enklare skatteregler för arbetslivet (SOU 
2025:04)  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över remissen ”Moderna och enklare 

skatteregler för arbetslivet” i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 
april 2025.  

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun är en av kommunerna som är utsedd som remissinstans för betänkandet 
Moderna och enklare skatteregler för arbetslivet (SOU 2025:4). 

I betänkandet föreslås nya regler för fastställande av tjänsteställets placering i inkomstslaget 
tjänst och näringsverksamhet och avdrag för ökade levnadskostnader vid resa i tjänsten 
eller i näringsverksamhet samt vid tillfälligt arbete på annan ort och dubbel bosättning. 
Förslagets syfte är, förutom syftet att förenkla lagstiftningen, att bidra till att stärka 
kompetensförsörjningen, förbättra matchningen och öka rörligheten på arbets-marknaden. 

Stadsledningskontorets bedömning är att förslaget påverkar Nacka kommun marginellt. 
Det gäller både kommunen som arbetsgivare och de anställda i kommunen. 

Utredningens bedömning av förslagen innebär minskade skatteintäkter. 
Stadsledningskontoret anser, om förslaget går igenom, att den så kallade 
finansieringsprincipen gäller och staten kompenserar kommunerna via det generella 
statsbidraget, så att nettoeffekten av förslaget blir neutralt för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 april 2025 § 64 
Tjänsteskrivelse daterad den 2 april 2025 
Bilaga 1. Utdrag ur Moderna och enklare skatteregler för arbetslivet - Sammanfattning och 
författningsförslag (SOU 2025:4) 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  129 KFKS-2025-00231 

Yttrande över remiss från Länsstyrelsen i Stockholms 
län: Klimat- och energistrategi för Stockholms län 2025-
2030  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över remissen ”Klimat- och 

energistrategi för Stockholms län 2025 – 2030” i enlighet med bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 1 april 2025. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen i Stockholms län har tagit fram ett förslag till en Klimat- och energistrategi 
för Stockholms län i enlighet med uppdrag från regeringen. Den kommer att ersätta den 
befintliga strategin från 2020, Klimat- och energistrategi för Stockholms län 2020–2045. 
Syftet med strategin är att stärka klimat- och energiomställningen i länet så att klimat- och 
energimålen nås. Strategin ger en samlad bild av länets utmaningar för klimat- och 
energiomställningen och lyfter fram de områden där det finns höga utsläpp av 
växthusgaser, och där det genom samverkan finns goda möjligheter att minska utsläppen 
och främja omställningen av energisystemet. Strategin pekar ut inriktningen för det 
fortsatta gemensamma arbetet för länets aktörer och sträcker sig från 2025 till 2030.  

Av Nackas yttrande över strategin lyfts att förslaget till klimat- och energistrategi ligger i 
linje med det arbete som redan pågår inom Nacka kommun vilket är positivt. Nacka 
kommuns klimat- och miljömål för 2025-2040 har högre ambitioner än den strategi som 
Länsstyrelsen i Stockholms län föreslår. Nacka har som målsättning att kommunen ska vara 
klimatpositiv till 2040. Länsstyrelsens målsättning är att inte ha några utsläpp av 
växthusgaser först fem år senare. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 1 april 2025 
Bilaga 1. Remiss Klimat- och energistrategi för Stockholms län 2025 - 2030 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  130 KFKS-2025-00502 

Yttrande över plansamråd avseende detaljplan för 
Lindalshöjden i Tyresö kommun  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 

daterad den 22 april 2025. 

2. Beslut justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

Sammanfattning av ärendet 
Tyresö kommuns detaljplan för Lindalshöjden är på samråd mellan den 1 april – 30 april 
2025. Anstånd har beviljats att inkomma med Nacka kommuns yttrande senast den 5 maj 
2025. Detaljplanen angränsar till Nacka kommun i söder och syftar till att möjliggöra ett 
nytt verksamhetsområde som kan bidra med många nya arbetsplatser.  

Detaljplaneområdet är tänkt att rymma både verksamheter som behöver omlokaliseras i 
Tyresö, såsom brandstation och drivmedelsstationer, men även nya verksamheter. 
Planområdet är cirka tolv hektar stort och ligger i den västra delen av Lindalen, precis söder 
om Tyresövägen. Området har tidigare tillhört Nacka kommun medan marken har ägts av 
Stockholms stad. Tyresö kommun har köpt marken av Stockholms stad och 
kommungränsen har justerats i motorvägen mellan Nacka och Tyresö. 

Nacka kommun föreslås yttra sig positivt över att Tyresö kommun planerar ett nytt 
verksamhetsområde som bidrar med fler arbetsplatser i direkt anslutning till Nackas 
befintliga verksamhetsområde Ältaberg. Det är positivt att detaljplanen möjliggör en 
framtida motorvägshållplats på väg 229 Tyresövägen liksom att det nya 
verksamhetsområdet tillåts innehålla drivmedelsstationer, vilka även kan betjäna boende i 
Älta som har bil. Av det föreslagna yttrandet lyfts en aspekt som kan vara negativ, nämligen 
verksamhetsbuller. Tyresö kommun bör tillgodose att riktvärdet för externt industribuller 
kan hållas så att befintliga bostäder och boende i Södra Hedvigslund inte kommer störas av 
de planerade verksamheterna. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2025 
Bilaga 1. Förslag till yttrande  
Bilaga 2. Planbeskrivning Lindalshöjden 
Bilaga 3. Plankarta Lindalshöjden 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, arbetsutskottets förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  131 KFKS-2025-00360 

Yttrande över remiss från Stockholms stad: 
Kollektivtrafikplan för stadens gator  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över remissen ”Kollektivtrafikplan för 

stadens gator” i enlighet med bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 april 
2025, med följande tillägg:  

Ny sista punkt läggs till på sidan 1 enligt följande:  
• Nacka kommun vill påtala behovet av en Östlig förbindelse för att kunna leda 

bort trafik från stadens gator och underlätta framkomligheten.  
Nytt sista stycke på sidan 2 under Generella synpunkter läggs till:  

Nacka kommun saknar dock en beskrivning av hur behovet av framkomlighet 
ska lösas och vill peka på behovet av en Östlig förbindelse för att leda bort 
trafik från stadens gator till motorväg utanför och under staden i stället. En 
förutsättning för att kunna prioritera busstrafik i innerstaden är att vägtrafik har 
någon annanstans att ta vägen och då behövs en Östlig förbindelse. 

2. Beslutet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har fått Stockholms stads förslag till Kollektivtrafikplan på remiss. 

Kollektivtrafikplanen är en fördjupning av hur kollektivtrafiken på stadens gator ska 
utvecklas och förbättras. Planens fokus är hur Stockholms stad inom sitt ansvarsområde 
kan utveckla användningen av gaturummet för att skapa en bättre kollektivtrafik för 
stadens invånare. 

På grund av den snäva tidsramen har ärendet inte behandlats i natur- och trafiknämnden. 
Juridik- och kanslistaben har i stället inhämtat synpunkter från trafikenheten. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse den 22 april 2025 
Bilaga 1. Kollektivtrafikplan för stadens gator 
Bilaga 2. Förslag till yttrande 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget, med följande tillägg:  

”Ny sista punkt läggs till på sidan 1 enligt följande:  
• Nacka kommun vill påtala behovet av en Östlig förbindelse för att kunna leda bort 
trafik från stadens gator och underlätta framkomligheten.  

Nytt sista stycke på sidan 2 under Generella synpunkter läggs till:  
Nacka kommun saknar dock en beskrivning av hur behovet av framkomlighet ska lösas 
och vill peka på behovet av en Östlig förbindelse för att leda bort trafik från stadens gator 
till motorväg utanför och under staden i stället. En förutsättning för att kunna prioritera 
busstrafik i innerstaden är att vägtrafik har någon annanstans att ta vägen och då behövs en 
Östlig förbindelse.” 

I ovanstående yrkande instämde Karin Teljstedt (KD) och Johan Krogh (C).  

Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till det 
utsända förslaget samt avslag på Mats Gerdaus tilläggsyrkande.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag: yrkanden om bifall 
till det utsända förslaget, samt ett tilläggsyrkande från Mats Gerdau och ett avslagsyrkande 
på detsamma.  

Ordföranden ställde först det utsända förslaget mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att bifalla förslaget.  

Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag, och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat att bifalla förslaget. 

Votering begärdes och verkställdes.  

Följande propositionsordning godkändes: 
Ja för bifall på tilläggsyrkandet. 
Nej för avslag på tilläggsyrkandet. 

Med 10 ja-röster mot 2 nej-röster (en ledamot avstod) beslutade kommunstyrelsen att 
bifalla tilläggsyrkandet. 

Voteringsresultat 
Följande röstade ja: 
Johan Krogh (C), Johanna Kvist (S), Filip Wiljander (M), Peter Zethraeus (M), Agnes 
Palinski (M), Monica Brohede Tellström (L), Karin Teljstedt (KD), Henrik Unosson (S), 
Gunnel Nyman Gräff (S) och Mats Gerdau (M). 
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Följande röstade nej: 
Tomas Ottosson (V) och Desha Svenneborg (MP).  

Följande avstod från att rösta:  
Mikael Carlsson (NL). 

Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet:  
Om något så skulle östlig förbindelse öka antalet bilar i stan. Trafiken skulle öka och 
köerna skulle göra detsamma, till men för kollektivtrafiken. Vi står bakom det förslag till 
yttrande som tagits fram som vi tycker var bra och balanserat men står inte bakom de 
övriga partiernas vurm för mer motorväg i Nacka. 

- - - - - 
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§  132 KFKS-2021-00357 

Medborgarförslag – utveckla Stavsborgs fotbollsplan till 
en friidrottsarena  
Inkom den 15 mars 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget att utveckla Stavsborgs fotbollsplan i Älta till 
en friidrottsarena. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen har den 15 mars 2021 mottagit ett medborgarförslag om att utveckla 
Stavsborgs fotbollsplan i Älta till en friidrottsarena med en 400 meter lång löparbana runt 
den befintliga fotbollsplanen eftersom det saknas sådan anläggning i området.  

Platsen som föreslås är planlagd som allmän plats avsedd för park och natur inklusive en 
bollplan. Att bygga en friidrottsarena i en parkmiljö stämmer inte överens med detaljplanen 
och därför avslås förslaget om att placera en sådan intill Stavsborgs fotbollsplan. På sikt 
kommer parkmiljön att utvecklas till en vistelseyta med olika parkkvalitéer.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 62 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 mars 2025 
Bilaga 1. Medborgarförslag  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, stadsutvecklingsutskottets 
förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med det. 

Protokollsanteckningar 
Alva Dahn lät anteckna följande för Socialdemokraterna:  
Fler idrottsytor och att erbjuda en bredd av idrotter som kan utövas är något som vi 
socialdemokrater ständigt strävar efter. Vi tycker att det är en god idé som förs fram i 
medborgarförslaget och tackar för det. Däremot är det svårt att få till det på just denna 
plats. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan delar tjänsteorganisationens bedömning och instämmer i att 
medborgarförslaget inte är möjligt att genomföra inom ramen för gällande detaljplan. Vi 
anser samtidigt att frågan om tillgången till friidrottsanläggningar i Nacka är viktig och värd 
att belysa. Därför vill vi särskilt poängtera att vi kommer att ta med oss frågan till den 
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kapacitetsutredning som just nu görs inom fritidsnämnden. Det är angeläget att undersöka 
det faktiska behovet av friidrott i området, samt att säkerställa att Nacka har en god 
geografisk spridning av idrottsanläggningar i takt med att kommunen växer. 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Det här är ett roligt och innovativt medborgarförslag som Vänsterpartiet ser ett värde i att 
vidareutveckla. Enligt tjänsteskrivelsen vore det svårt att anlägga en friidrottsplats på 
föreslagen plats, men det finns ingen anvisning om var det vore möjligt, eller hur det skulle 
vara möjligt på Stavsborgs bollplan. Det ser inte jättesvårt ut att få plats med löparbanor 
runt fotbollsplanen och göra den till en riktig idrottsplats. 
Argumentet att det inte finns en friidrottsförening i Älta eller någon friidrottsektion i Älta 
IF haltar, Vi menar att viktigare frågor vore hur många ungdomar från Nacka som idag 
friidrottar i föreningar i andra kommuner, eller hur många ungdomar i Nacka som skulle 
vilja friidrotta om det gavs bättre möjligheter. 
Det är också anmärkningsvärt att medborgarförslaget varit under beredning mellan olika 
nämnder i fyra år. Det är en oacceptabelt långsam hantering, och vi förutsätter att åtgärder 
vidtas för att det inte ska ske igen. 
- - - - - 
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§  133 KFKS-2024-00705 

Medborgarförslag – återställande av Klintens 
ångbåtsbrygga  
Inkom den 5 juni 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det idag pågår lantmäteriförrättningsåtgärder för att fastställa 
ägarförhållandena kring ångbåtsbryggan och intilliggande vattenområde. Ytterligare 
utredning kommer att vidtas efter genomförd och lagakraftvunnen förrättning för att 
klargöra förutsättningarna för den fortsatta hanteringen av området.  

Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit till Nacka kommun om att kommunen ska ta över 
Klintens ångbåtsbrygga och återställa den till sitt forna skick. Då det är oklart vem som 
äger ångbåtsbryggan och omkringliggande vattenområde pågår en lantmäteriförrättning för 
att avgöra frågan. Enhetens bedömning är att medborgarförslaget ska avslås. 
Upprustningen är för dyr att genomföra om bryggan är privatägd. Om kommunen äger 
ångbåtsbryggan och omkringliggande vattenområde behöver en mer omfattande analys 
göras kring hur området ska förvaltas. Kajen vid Montelius väg behöver rustas upp och 
eventuella åtgärder behöver samordnas.  

Vid sammanträdet med kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 
beslutade utskottet att föreslå kommunstyrelsen fatta följande beslut: Kommunstyrelsen 
noterar att det idag pågår lantmäteriförrättningsåtgärder för att fastställa ägarförhållandena 
kring ångbåtsbryggan och intilliggande vattenområde. Ytterligare utredning kommer att 
vidtas efter genomförd och lagakraftvunnen förrättning för att klargöra förutsättningarna 
för den fortsatta hanteringen av området. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 april 2025 § 61 
Tjänsteskrivelse daterad den 17 mars 2025 
Bilaga 1. Medborgarförslag 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall 
till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, yrkande om bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med det.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistan:  
Nackalistan ser potential i Nackas äldre ångbåtsbryggor som en viktig del av vår lokala 
kulturmiljö och som resurser för framtida kollektivtrafik på vatten. Det är viktigt att 
kommunen kartlägger dessa bryggors skick och rättsliga förutsättningar och vi anser att de 
kan spela en viktig roll i att knyta samman nya och gamla miljöer. Med rätt planering kan de 
bidra både till förbättrad tillgänglighet och till att stärka Nackabornas koppling till våra 
vattennära miljöer. Om vi vill bygga ut båttrafiken som ett hållbart transportalternativ 
måste vi också ha en fungerande bryggstruktur och här är de gamla ångbåtsbryggorna 
viktiga att tillvarata. 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande för Miljöpartiet: 
Miljöpartiet har lyft Nackas gamla ångbåtsbryggor som en potential och något som berikar 
våra närmiljöer i 10 år nu och både sett till att en inventering av gamla ångbåtsbryggor görs 
och att en översyn av servituten kopplade till dessa genomförts. En plan för att rusta upp 
bryggor är också en del av Miljöpartiets gröna avtal med styret denna mandatperiod. Med 
nya bostadsområden finns möjlighet att skapa nya förbindelser och som vi ser det kan 
Nackas gamla ångbåtsbryggor vara en del här. Fler båtlinjer kräver ju också fler bryggor 
och att en infrastruktur finns på plats samtidigt som bryggorna är kulturhistoriskt 
intressanta och ger Nackabor närkontakt med vattnet. 

- - - - - 
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§  134 KFKS-2025-00327 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
28 april 2025 

Beslut 
Kommunstyrelsen remitterar motionerna som väcktes i kommunfullmäktige den 28 april 
2025 enligt nedan.  

1. Kommunstyrelsen remitterar motion om att skapa fungerande boende för hemlösa 
i Nacka till kommunstyrelsen via kommunstyrelsens arbetsutskott.  

2. Kommunstyrelsen remitterar motion om trafikkaoset under Saltsjöbanans 
renovering samt nödvändiga åtgärder till natur- och trafiknämnden och 
kommunstyrelsen via kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott.  

3. Kommunstyrelsen remitterar motion om att Booborna behöver veta mer om den 
stadsbyggnadsprocess som pågår till kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott.  

4. Kommunstyrelsen remitterar motion om att Nackas patienter behöver fler 
sjukhussängar i sitt närområde till kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  

5. Kommunstyrelsen remitterar motion om ekonomisk särredovisning av kommunens 
skol- och förskoleenheter till kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott.  

6. Kommunstyrelsen remitterar motion om fler öppna och avgiftsfria kulturskolor i 
Nacka kommun till kulturnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
arbetsutskott.  

7. Kommunstyrelsen remitterar motion om fritids för barn med NPF-diagnoser även 
på sommarlovet till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen via 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  

8. Kommunstyrelsen beslutar även att 2. Motion om trafikkaoset under Saltsjöbanans 
renovering samt nödvändiga åtgärder ska behandlas i samband med mål- och 
budget eftersom de bedöms som budgetpåverkande. 
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Sammanfattning av ärendet 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 28 april 2025 väcktes sju motioner. I detta 
ärende presenteras förslag på remittering av dessa motioner.  

I enlighet med arbetsordningen för kommunfullmäktige bör just budgetpåverkande 
motioner behandlas i samband med beslut om mål- och budget eller behandling av 
tertialbokslut (§ 30 punkt 5). Detta ska i sin tur beslutas av kommunstyrelsen i samband 
med beslut om beredning av motion. I detta ärende föreslår juridik- och kanslistaben att 
motionen om trafikkaoset under Saltsjöbanans renovering samt nödvändiga åtgärder och 
motionen om ekonomisk särredovisning av kommunens skol- och förskoleenheter som 
väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde den 28 april 2025 behandlas i samband med 
mål- och budget eftersom de bedöms som budgetpåverkande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 april 2025 
Bilaga 1. Motion om att skapa fungerande boende för hemlösa i Nacka (V) 
Bilaga 2. Motion om trafikkaoset under Saltsjöbanans renovering samt nödvändiga åtgärder 
(SD) 
Bilaga 3. Motion om att Booborna behöver veta mer om den stadsbyggnadsprocess som 
pågår (NL) 
Bilaga 4. Motion om att Nackas patienter behöver fler sjukhussängar i sitt närområde (NL) 
Bilaga 5. Motion om ekonomisk särredovisning av kommunens skol- och förskoleenheter 
(V) 
Bilaga 6. Motion om fler öppna och avgiftsfria kulturskolor i Nacka kommun (V) 
Bilaga 7. Motion om fritids för barn med NPF-diagnoser även på sommarlovet (V) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till det utsända förslaget med följande ändringar, markerade 
med fet stil respektive överstrykningar nedan:  

”6. Kommunstyrelsen remitterar motion om fler öppna och avgiftsfria kulturskolor i Nacka 
kommun till kulturnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott arbetsutskott. 

7. Kommunstyrelsen remitterar motion om fritids för barn med NPF-diagnoser även på 
sommarlovet till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen via kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott arbetsutskott. 

8. Kommunstyrelsen beslutar även att 2. Motion om trafikkaoset under Saltsjöbanans 
renovering samt nödvändiga åtgärder och 6. Motion om ekonomisk särredovisning av 
kommunens skol- och förskoleenheter ska behandlas i samband med mål- och budget 
eftersom de bedöms som budgetpåverkande.” 

I ovanstående yrkande instämde Tomas Ottosson (V).  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns ett förslag till beslut, Mats Gerdaus yrkande, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta. 

- - - - - 
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§  135  

Övriga frågor 
 

Det fanns inga övriga frågor vid dagens sammanträde.  

 

- - - - - 
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